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V případě potíží s distribucí (nedoručení do poštovní 
schránky) se obraťte co nejdříve na reklamační e-mail: 
Polanska.Miroslava@cpost.cz, a to nejpozději vždy do 4 pra-
covních dnů po zjištění nedoručení ve stanoveném termínu.

Každé vydání Hlasatele je k dispozici na webových stránkách 
Úřadu: www.praha15.cz/mestska-cast/hlasatel-casopis-mc/

JSME NA FACEBOOKU!
Pokud máte zájem, navštivte facebookový profil MČ Praha 15, 
kde naleznete aktuální informace nejen z Prahy 15, ale i další 
zajímavosti a fotografie z různých událostí a akcí.

řádková inzerce: v Kč
1. řádek 60
2. a každý další řádek 49
1 řádek s doplňkovou barvou 99

termíny Vydání Hlasatele
HLASATEL vychází 11x ročně, 
s výjimkou srpna, vždy 1. den 
v daném měsíci.

termíny dodání inzerce
do 13. dne předcházejícího měsíce 
daného vydání zpravodaje 
HLASATEL
Inzerce: e-mail: inzerce@praha15.cz
tel.: 281 003 523 

termíny dodání článků
Podklady článků do 10. dne 
předcházejícího měsíce.

sleVy
opakování  sleva v %
3–5x  5
6–8x  7,5
9–11x  10
Sleva může být poskytnuta pouze 
na stejný formát inzerátu.

PříPlatky  v %
výroba inzerátu  20

Vkládaná inzerce
Cena je stanovena smluvně 
a individuálně.

Platba, stornoPoPlatky
Splatnost daňových dokladů 
(faktur) za jednorázovou 
plošnou inzerci je nejpozději 
do data uzávěrky aktuálního 
čísla (tj. do 13. dne v měsíci 
předcházejícím měsíci vydání 
inzerátu). Při platbě předem 
na delší období (opakující se 
inzerce) je splatnost 14 dní 
od vystavení faktury. Pokud 
zadavatel inzerci stornuje 
do 10. dne v měsíci předcházejícím 
měsíci vydání inzerátu, neplatí 
žádný stornopoplatek. Při pozdějším 
stornu činí stornopoplatek 
50 % ceny inzerátu. Případné 
vady uveřejněného inzerátu lze 
reklamovat výhradně písemně 
do 10 dnů po expedici inzerátu.

Technické požadavky a etický kodex inzerce najdete na www.praha15.cz 
v sekci Hlasatel.

nenašli jste Hlasatel 
Ve sVé scHránce?

Hlasatel nabízí občanům 
Prostor Pro řádkoVou inzerci
Vážení občané, máte-li zájem inzerovat v Hlasateli, formulář 
na řádkovou inzerci najdete na webových stránkách městské části 
nebo je vytištěný k dispozici v recepci ÚMČ Praha 15. Vyplněný 
formulář je nutné fyzicky odevzdat a zaplatit v budově Úřadu.
 
Veškeré další informace naleznete na webových stránkách, případné 
dotazy rádi zodpovíme na e-mailu inzerce@praha15.cz.

 
Vedení Městské části Praha 15 a MŠ Boloňská

Vás zve na
slavnostní rozsvěcení vánočního stromečku.

 
V pondělí 10. prosince od 16:30 hodin

u Úřadu MČ, Boloňská 478/1.

Je připraveno malé občerstvení a něco teplého na zahřátí.

                           Těšíme se na Vás.
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Milí čtenáři, 
blíží se nejkrásnější den roku a já bych vám 
za všechny, kteří pro vás každý měsíc připravují 
časopis Hlasatel, chtěla popřát, aby adventní 
čas i svátky samotné pro vás byly dobou klidu 
a pohody. Městská část Praha 15 pro vás jako 
každoročně připravila řadu adventních setkání, 
o kterých se blíže dočtete v tomto čísle. Těšíme 
se, že se s mnohými z vás během adventu znovu 
setkáme. 

Možná se divíte, proč tradiční Slovo starosty 
nahradil redakční editorial. Je to jedna ze změn, 
které pro vás, čtenáře, v Hlasateli chystáme. 
Pravidelně se v něm dozvíte, co zajímavého vám 
dané vydání přináší a jakou událost si nesmíte 
nechat ujít. 

Další novinkou bude obměna tradičních 
politických sloupků. Nově totiž budou politické 
strany a hnutí zvolené do Zastupitelstva 
MČ Praha 15 střídavě určovat společná témata 
pro vyjádření svých politických kolegů. To, 
alespoň podle nás, čtenáři poskytne lepší 
možnost porovnat vyjádření politických 
subjektů na jedno dané téma. Zjistí tak, s kterým 
vyjádřením je schopen se ztotožnit a s kterým 
nikoliv. 

V prosincovém čísle Hlasatele najdete také 
novou rubriku, která telegraficky přinese 
informace o tom, co bylo projednáno 
na posledním jednání zastupitelstva. Tato rubrika 
má za cíl zprostředkovat důležité informace 
zvláště našim starším spoluobčanům, kteří 
mají Hlasatel ve velké oblibě a nemají možnost 
číst pravidelně jednotlivá usnesení na našich 
webových stránkách. 

V prosinci vám dále přinášíme dva větší 
rozhovory, příběh o tom, co všechno předcházelo 
stavbě Rákosníčkova hřiště, informace o otevření 
nové venkovní třídy v MŠ Trhanovské náměstí 
nebo ohlédnutí za krásnou akcí Rio Botičo. 

Věříme, že vás čtení Hlasatele bude v prosinci 
bavit. A pokud ne, napište nám, co vám chybělo! 
Prožijte klidné svátky plné štěstí a radosti. 

 Ing. Dana Benešová, Ph.D.,
 redaktorka Hlasatele

sloVo redaktorky

Zpravodaj MČ Praha 15
Periodický tisk územního 
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informace z mč 

05  Výsledky komunálních 
voleb v MČ Praha 15

06  Oslava 100 let 
od založení svobodného 
Československa v Praze 15

07  Lípa v MŠ Škola hrou

08   MŠ Trhanovské náměstí 
je první mateřskou školou 
v republice, která má 
venkovní třídu tohoto typu!

09  Zpět v čase: Rákosníčkovo 
hřiště by nebylo bez 
aktivních obyvatel Prahy 15

10  Rio Botičo aneb vodáci 
uzavřeli sezonu 

Prostor Pro názor

14  Okénko pro politické 
subjekty ZMČ Praha 15

kalendárium 

15  Přehled kulturního 
a společenského dění

ze žiVota V mč 

20  Čestná občanka Věra 
Hanušová  

22  Pivovar zakládá hospodu: 
U Hostivařského nádraží 
11. část

24 SKIF Prague Open 2018

26  Aktivní senioři

26  Baráčníci

26  Září a říjen v duchu kurzů

27  Říjen v DPS

28  TJ Karate club 
Horní Měcholupy

29  16. ročník přehlídky 
Hostivařská loutkárna 

30  Adventní večer

31  Česká mše vánoční 
Jakuba Jana Ryby

obsaH

12číslo 
2018 

ročník 24
neprodejné

11  Jak jsme oslavili 
100 let naší republiky 
v ZŠ Křimická

12  Lesníčci a jejich podzimní 
dobrodružství

13  100 let republiky 
na Veronském náměstí

13  Úspěchy karatistů SKBU 
Hostivař na mistrovství 
České republiky JKA
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aktuality

Je čas adventu a všichni přemýšlíme, co dát 
svým blízkým pod stromeček, čím je potěšit. Pod 
žádným stromečkem nesmí chybět dobrá kniha 
a my máme pro vás hned dvě.

Letos naše městská část vydala knihu Lukáše 
Berného Toulky Prahou 15, Hostivař a Horní 
Měcholupy, která byla vydána u příležitosti výročí 
950 let od první písemné zmínky o Hostivaři 
v Kosmově kronice. Je to ideální dárek pro místní 
starousedlíky, kteří nad knihou zavzpomínají, 
i pro nové obyvatele, kteří se dozvědí něco 
nového z historie místa, kde žijí. 

Dalším titulem je kniha Ze srdce a kamene, 
pomníky Antonína Švehly, kterou napsali 
kronikářka Marie Zdeňková a publicista Lukáš 
Berný. Tuto knihu vydala městská část jako 
připomenutí a oslavu 100. výročí samostatné 
republiky.

Knihy lze zakoupit na recepci Úřadu městské 
části Praha 15 za 250 Kč, stejně jako mosaznou 
pamětní minci za 50 Kč. Přejeme všem čtenářům 
příjemné chvíle strávené četbou.
  red

Státní vyznamenání in memoriam udělil 
hostivařskému rodákovi Antonínu Švehlovi 
28. října na Pražském hradě prezident republiky 
Miloš Zeman. Vyznamenání předal do rukou 
historika a spisovatele Jana Křesťana, kterého 
převzetím pověřil státníkův vnuk Antonín Švehla.

Antonín Švehla, dr. h. c. (1873–1933), proslul 
jako politik. V roce 1918 byl jedním z mužů 
28. října, v období první republiky působil jako 
ministr vnitra (1918–1920) a v letech 1922–1929 
byl předsedou vlády. Významně ovlivnil vznik 
Československé republiky a její rozvoj.
  red

neVíte, jaký kouPit 
Vánoční dárek? 
máme Pro Vás malou 
insPiraci

HostiVařský rodák 
antonín šVeHla 
obdržel 
řád bíléHo lVa

Renata a Bohuslav Kožíškovi oslavili 9. listopadu 
2018 zlatou svatbu v obřadní síni Úřadu městské 
části. Přejeme hodně zdraví a radosti do dalších 
společných let.
  red

zlatá sVatba

Oddělení sociální prevence, které je součástí 
odboru sociální péče ÚMČ Praha 15, zaměřuje 
jednu ze svých aktivit na každoroční mapování 
vyloučených lokalit ve správním obvodu 
městské části. Na tyto lokality se zaměřujeme 
zejména v zimních měsících, kdy zde přebývají 
v nedůstojných podmínkách lidé bez domova, 
kteří se nemají kam uchýlit před nepříznivým 
počasím. Pracovnice oddělení nabízejí pomoc při 
zajištění ubytovny či noclehárny, při vyřizování 
ztracených dokladů, případně pomáhají při 
podání žádostí o přiznání dávek v hmotné nouzi. 
V rámci mapování jsou těmto osobám předávány 
potravinové balíčky či balíčky s osobní hygienou. 
Tato pomoc je získávána ze zdrojů Potravinové 
banky Praha, s kterou naše městská část 

na okraji 
sPolečnosti... dlouhodobě spolupracuje, a z příspěvku Městské 

části Praha 15. Dále jsou lidem bez přístřeší 
darovány deky a zimní oblečení, které jsou 
pro tyto potřeby zajištěny z osobních zdrojů 
zaměstnanců ÚMČ Praha 15. Za tuto pomoc 
jim patří velký dík. Pracovnice oddělení sociální 
prevence tuto činnost vykonávají ve spolupráci 
s pracovníky Městské policie Praha, kteří 
jsou vždy ochotni součinnost přijmout. 
Přiznáváme, že ne vždy se podaří zajistit těmto 
osobám důstojnější podmínky pro přečkání 
zimního období. Důvodem je např. nedostatek 
volných kapacit v ubytovacích zařízeních či 
nepřizpůsobení se podmínkám a pravidlům 
ubytoven ze strany těchto osob. Přesto se 
domníváme, že je naše činnost prospěšná. 
Každý člověk potřebuje trochu empatie, lidskosti 
a porozumění. 
  Oddělení sociální prevence
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K volebním urnám přišlo ve dnech 5. a 6. října 
2018 v Hostivaři a Horních Měcholupech 
44,43 procenta oprávněných voličů. Na příští 
čtyři roky těchto 10 902 voličů vybíralo z devíti 
politických stran a hnutí celkem 31 svých 
zastupitelů.

Zastupitelstvo MČ Praha 15
–  zřídilo pětičlenný návrhový výbor, který 

současně vykonával i funkci volebního 
výboru,

–  zvolilo návrhový a volební výbor pro 
1. zasedání Zastupitelstva MČ Praha 15 
ve složení: Lucie Prinzová (předsedkyně), 
Miroslav Hynšt, Jan Rett, David Hájek, 
Mgr. Josef Miškovský, Ph.D., (členové), 
JUDr. Blanka Žáčková (tajemnice),

–  schválilo volební řád pro ustavující 
zasedání Zastupitelstva MČ Praha 15,

–  zvolilo do uvolněné funkce starosty 
MČ Praha 15 Milana Wenzla,

–  stanovilo, že Rada městské části Praha 15 
bude mít ve volebním období 2018–2022 
sedm členů, z toho šest uvolněných členů 
rady: starostu, 1. místostarostu a čtyři 
místostarosty a jednoho neuvolněného 
člena rady,

–  zvolilo do funkce 1. místostarosty Václava 
Bílka, do funkcí místostarostů: Mgr. Jitku 
Kolářovou, Michala Frauenterku, Michala 
Fischera, Ing. Petra Neumanna, do funkce 
neuvolněného člena rady Ing. Pavla Klegu,

–  zřídilo: výbor finanční; výbor kontrolní; 
výbor pro školství, vzdělávání a kulturu; 
výbor volnočasových aktivit a vnějších 
vztahů; výbor dopravy a prostředí pro 
život; výbor zdravotnictví, sociálních věcí, 
rodiny a péče o seniory; výbor územního 
rozvoje a koordinace strategických 
projektů; všechny výbory byly zřízeny 
pětičlenné, 

–  stanovilo, že předseda výboru 
zdravotnictví, sociálních věcí, rodiny 
a péče o seniory a předseda výboru 
volnočasových aktivit a vnějších vztahů 
budou pro výkon této funkce uvolněni,

–  zvolilo předsedu finančního výboru 
Ing. Pavla Klegu, místopředsedu 
Miroslava Nauče, členy: Ing. Ladislava 
Linka, doc. RNDr. Pavla Petroviče, CSc., 
Ing. Radku Daníčkovou a tajemnici 
Mgr. Zuzanu Herčíkovou,

–  zvolilo předsedu kontrolního výboru 

Milana Ducka, místopředsedu Miroslava 
Hynšta, členy: Davida Hájka, Mgr. Josefa 
Miškovského, Ph.D., Ing. Jana Velebu 
a tajemníka Ing. Michala Procházku,

–  zvolilo předsedkyni výboru pro školství, 
vzdělávání a kulturu Mgr. Lenku Klasnovou, 
místopředsedu doc. RNDr. Pavla Petroviče, 
CSc., členy: Lucii Prinzovou, Ing. Kateřinu 
Táflovou, Ing. Petra Šumberu a tajemnici 
Mgr. Lenku Venzarovou,

–  zvolilo předsedkyni výboru volnočasových 
aktivit a vnějších vztahů Lucii Prinzovou, 
místopředsedkyni Mgr. Lenku Klasnovou, 
členy: Jana Retta, Pavla Peška, Lukáše 
Pertla a tajemnici Jaroslavu Šimonovou,

–  zvolilo předsedu výboru dopravy 
a prostředí pro život Jana Berana, 
místopředsedu Davida Hájka, členy: 
Michala Frauenterku, Ing. Petra Neumanna, 
Ing. Zdeňka Edlmana a tajemníka Zdeňka 
Havla,

–  zvolilo předsedu výboru zdravotnictví, 
sociálních věcí, rodiny a péče o seniory 
Pavla Peška, místopředsedu Michala 
Fischera, členy: Ing. Kateřinu Táflovou, 
doc. RNDr. Pavla Petroviče, CSc., 
PaedDr. Janu Vachulovou a tajemnici 
Pavlínu Hybšovou,

–  zvolilo předsedu výboru územního 
rozvoje a koordinace strategických 
projektů Miroslava Nauče, místopředsedu 
Jana Retta, členy: Bc. Filipa Meluzína, 
MBA, Mgr. Josefa Miškovského, Ph.D., 
PhDr. Marcela Pencáka, Ph.D. a tajemníka 
Mgr. Vladimíra Ježka, 

–  stanovilo výši měsíčních odměn 
neuvolněným členům ZMČ Praha 15,

–  schválilo stanovení paušální částky 
náhrady výdělku ušlého v souvislosti 
s výkonem funkce neuvolněným členům 
ZMČ Praha 15, kteří jsou podnikající 
fyzickou osobou nebo osobou provozující 
jinou samostatnou výdělečnou činnost,

–  schválilo pravidla pro poskytování 
cestovních náhrad členům ZMČ Praha 15,

–  schválilo stanovení příspěvku členům 
ZMČ Praha 15 pověřených k přijímání 
projevu vůle snoubenců, že spolu vstupují 
do manželství, a to ve výši 400 Kč za každý 
den, ve kterém bude pověřený člen ZMČ 
Praha 15 vykonávat tyto činnosti.

PřeHled usnesení

Výsledky 
komunálnícH Voleb 
V mč PraHa 15

ustaVující zasedání 
zastuPitelstVa 
mč PraHa 15 
ze dne 31. 10. 2018

Více informací naleznete na webu městské části 
v záložce s názvem Volené orgány.

Složení RMČ Praha 15

Milan Wenzl – starosta
Václav Bílek – 1. místostarosta
Mgr. Jitka Kolářová – místostarostka
Michal Frauenterka – místostarosta
Michal Fischer – místostarosta
Ing. Petr Neumann – místostarosta
Ing. Pavel Klega – neuvolněný radní 
a předseda finančního výboru

Složení ZMČ Praha 15

Patnáctka náš domov – 33,48 %, 12 mandátů
MUDr. Ing. Radek Běla, Ing. Radka Daníčková, 
Milan Ducko, Ing. Zdeněk Edlman, 
Miroslav Hynšt, Lucie Jechová, 
PhDr. Marcel Pencák, Ph.D., 
Lukáš Pertl, Josef Prajzler, Ing. Petr Šumbera, 
PaedDr. Jana Vachulová, Ing. Jan Veleba 

ANO 2011 – 22,68 %, 8 mandátů
Václav Bílek, David Hájek, 
Mgr. Lenka Klasnová, Mgr. Jitka Kolářová, 
Bc. Filip Meluzín, MBA, Miroslav Nauč, 
Ing. Kateřina Táflová, Milan Wenzl

ODS – 18,15 %, 7 mandátů
Jan Beran, Michal Fischer, Michal 
Frauenterka, Ing. Pavel Klega, 
Ing. Ladislav Linek, Lucie Prinzová, Jan Rett 

TOP 09 a Naše 15 s podp. STAN – 11,98 %, 
4 mandáty
Mgr. Josef Miškovský, Ph.D.,  
Ing. Petr Neumann, Pavel Pešek, 
doc. RNDr. Pavel Petrovič, CSc. 
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Jak je již dlouholetou tradicí, uspořádala 
Společnost Antonína Švehly také letos 
v předvečer státního svátku 28. října slavnostní 
shromáždění u busty slavného rodáka 
a prvorepublikového státníka za agrární stranu 
Antonína Švehly. Záštitu poskytl starosta 
Městské části Praha 15 Milan Wenzl a akci 
finančně podpořila MČ Praha 15. K podtržení 
významu jubilejní události zaštiťoval akci také 
ministr zemědělství Miroslav Toman. Na setkání 
bylo připomenuto, že po letním útoku neznámých 
vandalů na bustu se ji podařilo opravit a vrátit 
na původní místo.

oslaVa 100 let 
od založení 
sVobodnéHo 
českosloVenska 
V Praze 15

Byli zde přítomni zástupci společenských 
organizací, prapor u busty držel zástupce 
baráčníků. Účastnili se i potomci selských rodů 
pánové Jiří Švehla a Jan Malypetr, oba členové 
Společnosti Antonína Švehly. Jako vzácný host 
dorazil také poslanec Evropského parlamentu Jan 
Zahradil. Mezi významnými hosty nechyběl ani 
první místopředseda Českého svazu bojovníků 
za svobodu Emil Kulfánek.

Slavnostní setkání zahájil předseda Společnosti 
Pavel Černý a přivítal všechny přítomné. Poté 
starosta MČ Praha 15 spolu s ostatními zástupci 
organizací položili k pomníku květiny. Jako první 
se slova ujal starosta Milan Wenzl, který ve svém 
projevu informoval o oceněních, kterých se 
Antonínu Švehlovi letos dostalo – od MČ Praha 15 
obdržel čestné občanství in memoriam a byl 
také oceněn na letošním agrosalonu Země 
živitelka jako zemědělská osobnost posledních 
100 let. Pan starosta také zdůraznil, že Antonín 
Švehla dostane 28. 10. 2018 z rukou prezidenta 
republiky ČR Miloše Zemana nejvyšší ocenění, 
a sice Řád bílého lva in memoriam. Na základě 
žádosti Společnosti Antonína Švehly tento návrh 
na státní vyznamenání podal v minulém roce 
právě starosta MČ Praha 15. Ve své řeči mimo 
jiné zdůraznil význam činnosti Antonína Švehly 
pro národ. Dalším řečníkem byl Josef Hejnic 
z Křesťanského společenství Hostivař, který 
charakterizoval osobnost Antonína Švehly, jeho 
lidské a morální kvality a pomodlil se Otčenáš.

Na závěr vystoupil se zajímavým projevem 
náš nejvzácnějšího host, poslanec Evropského 
parlamentu Jan Zahradil. Pan poslanec 
připomněl Antonína Švehlu jako opravdového 
státníka, vlastence, mistra pragmatické politiky 
kompromisu, ale také jako velkého zastánce 
parlamentní demokracie, koaličního způsobu 
vládnutí. Poté následoval zpěv státní hymny 
a minuta ticha za zemřelé členy SAŠ a velké 
agrárníky. Předseda Společnosti Pavel Černý 
informoval přítomné o nové publikaci o mužích 
října, jejímž je autorem a která byla vydána jako 
součást kolekce zlatých a stříbrných medailí 
mužů 28. října. Po společném fotografování byli 

účastníci akce pozváni 
do nedaleké restaurace 
Na Kačabce na pohoštění 
a přátelskou diskusi.

  Mgr. Pavel Černý

Opravená busta Antonína Švehly

I přes nepříznivé 
počasí si vznik 
republiky přišlo 
připomenout 
mnoho lidí

O tom, že darování krve je velmi záslužné, 
není vůbec pochyb. Průměrně dostane každý 
člověk v Česku během svého života 5x krevní 
transfuzi a 14x lék vyrobený z krve, přičemž 
jedním odběrem je možné zachránit až 4 lidské 
životy. Počet dobrovolných dárců dlouhodobě 
klesá a čím dál více lidí raději prodává svou krev 
farmaceutickým firmám.

Proto jsme velice hrdi, že máme mezi sebou 
kolegu, vedoucího stavebního odboru 
Mgr. Vladimíra Ježka, který považuje dárcovství 
krve za běžnou součást svého života. Je to 
pro něho vždy i příležitost pro setkání s přáteli 
z Československé obce legionářské a Spolku 
pro vojenská pietní místa, se kterými se kdysi 
společně pro dárcovství rozhodl. V příjemném 
prostředí odběrového místa v Thomayerově 
nemocnici, kam pravidelně společně chodí 
darovat krev, si vždy v klidu i popovídají. 
Ve dnech, kdy jsme slavili 100. výročí vzniku 
Československa, absolvoval v pořadí již 
100. odběr a dá se říci, že je v tom i určitá 
symbolika uctění památky těch, kteří prolili svou 
krev za vznik samostatného státu.

Zamyslete se prosím, zda by nestálo za to také 
darovat svou krev. Vždyť to nic nestojí, jen malou 
chvilku času. A navíc budete mít dobrý pocit, 
že pomůžete zachránit lidské životy. Je dobré 
udělat v této uspěchané době něco prospěšného, 
chvilku se zastavit a v klidu třeba popřemýšlet.
 
  Dana Benešová

darujte kreV, může 
to být čas Pro 
setkání s Přáteli
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V „kostičkové“ mateřské škole jsme se přidali 
k oslavám 100. narozenin naší republiky. 

Děti ze všech šesti kostiček se sešly 
na dopoledním sluníčku na školní zahradě, aby 
společně s hosty a kamarádem Kašpárkem 
zasadily lípu republiky. Lípa je také součástí 
projektu „Živá zahrada z proutí“. 

Paní místostarostce Jitce Kolářové děti 
pověděly, jak se o ni budou starat, jaké má listy, 
zkusily udělat z prstů srdíčko a vymyslely lípě 
přání. S Kašpárkem u ní pod kámen schovaly 
tajný poklad. Jsou to vzkazy tříd i provozních 
zaměstnanců pro budoucí generace – tedy 
časová schránka. 

Zástupci každé třídy přihodili lípě symbolicky 
lopatkou zem a zalili ji vodou. Přidal se k nim 
i pan starosta Milan Wenzl a pan Daniel Karban, 
který nám stromek daroval. Nakonec jsme lípě 
zazpívali, aby se jí u nás líbilo. Písnička „Stromy“ 
od autorů Svěráka a Uhlíře se k dnešní oslavě 
hodila.

Paní Nejedlíková z kanceláře starosty, která nám 
pomohla akci zorganizovat, přinesla pro všechny 
děti malé dárky.

Všem děkujeme a lípě i republice přejeme 
minimálně dalších 100 let!

  Za MŠ Milánská 472 
 Ilona Hulínová a Kateřina Konvalinová

líPa 
V mš škola Hrou 

Křesťanské společenství připravilo na státní 
svátek 28. října důstojnou akci k uctění 
a připomínce 100 let od vzniku samostatné 
republiky. Zazněl projev Jakuba Hejnice, 
modlitba, hymna a píseň Ach synku, synku, kterou 
měl rád náš první prezident T. G. Masaryk. Poté 
byla vysazena lípa a odhalen pamětní kámen.
  red

slaVnostní 
Vysazení stromu 
rePubliky 

120. výročí od založení SDH Horní Měcholupy 
a 100. výročí vzniku samostatné republiky 
si dobrovolní hasiči připomněli v neděli 
18. listopadu vysazením lípy v parku u hasičské 
zbrojnice a položením věnců k pomníku obětem 
1. světové války na Vartě. Během války, v roce 
1914, padli dva z členů sboru, Jaroslav Kobliha 
(26 let) a Bedřich Procházka (23 let).
  Nej

120. Výročí založení 
sdH Horní 
měcHoluPy 
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Venkovní třídy se v českých školách vyskytují 
zatím jen výjimečně. Jejich výhody jsou ale 
natolik patrné, že získávají postupně stále 
více příznivců. Kdo si výuku mezi stromy 
a na čerstvém vzduchu jednou vyzkouší, velmi 
často a rád se k ní vrací.

Za vzhledem třídy stojí architekt David Kubík 
z ateliéru Huť architektury Martina Rajniše 
a Petr Štambach z ateliéru A3B, který s nápadem 
přišel a třídy také na objednávku vyrábí. 
Realizovat takový projekt bylo výzvou. „Chtěli 
jsme navrhnout dřevěnou konstrukci, která by 
se hodně podobala oblíbené dětské stavebnici 
Kapla. Naším přáním bylo přiblížit venkovní třídu 
dětem a probudit v nich zájem o nový učební 
prostor. V dětské hře skládáte dřívka se stejnou 
tloušťkou na sebe, kříží se a překládají. Je to 
jednoduché a přitom vzniká nekonečné množství 
variant a tvarů. Vytvořili jsme konstrukci stěn, 
která se opakuje po vrstvách a je po modulech 
rozměrově variabilní,“ vysvětluje David Kubík.

„Dřevo je blízké lidem, navíc se jedná o trvale 
udržitelný zdroj,“ doplňuje architekt Kubík. 
Příjemným faktem pro objednatele také podle 
něj je, že vyřízení stavebního povolení pro tento 
typ stavby je velmi snadné, je totiž navržena 
jako soběstačná, bez napojení na sítě. Realizace 
celého projektu je tak rychlá. Venkovní třída má 
podle svých uživatelů celou řadu výhod. Příjemný 
je pobyt nejen v letním parnu, ale činnosti a herní 
aktivity mohou probíhat od jara do podzimu.

Na stavbu venkovních tříd se používá hoblované 
smrkové dřevo se sraženými hranami, ošetřené 
přírodním olejem. Podlaha je prkenná, střecha 
z bezpečnostního skla. Větší vstupní prostor 
do třídy může sloužit jako venkovní divadlo i pro 
rodiče.

Mateřská škola má kromě venkovní třídy také 
organické domečky z proutí, ekochodník, kůly 
na poznávání dřevin a nové oblázkové mlhoviště. 
V rámci projektu je ještě čeká tzv. polytechnická 
kostka, kterou děti budou využívat ke zkoumání 
nejrůznějších materiálů. Přejeme, aby se tam 
dětem líbilo!
  red

mš trHanoVské 
náměstí je PrVní 
mateřskou školou 
V rePublice, která 
má VenkoVní třídu 
toHoto tyPu!

sociální vazby...

barvy a struktura...

tvořivost...

poznávání materiálů...

práce s tvary...

ekochodník...
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I patnáctá pražská část se chlubí Rákosníčkovým 
hřištěm, které se podařilo otevřít v červnu 
loňského roku. Cesta k němu však byla dlouhá 
a trnitá a samotná realizace by se nepodařila 
bez dokonalé souhry společnosti Lidl, radnice 
městské části a samotných občanů, kteří se 
do boje o dětské hřiště zapojili. 

Nejvýraznější osobou byla bezesporu učitelka 
v mateřské školce a maminka dvou malých 
chlapců Jana Šebestová, která dokázala vzbudit 
obrovský zájem místních obyvatel, a i díky ní 
jsme v hlasování společnosti Lidl hřiště vyhráli 
a mohli zrealizovat. Paní Jana neváhala, a aby 
vyburcovali své okolí, nechali s manželem 
vytvořit letáčky na podporu hlasování, které 
i sami roznášeli.

zPět V čase: 
rákosníčkoVo 
Hřiště by nebylo bez 
aktiVnícH obyVatel 
PraHy 15

Proč vás tento projekt Rákosníčkových 
hřišť tak zaujal a co vás vedlo k tak masivní 
podpoře?
Velmi mne překvapilo, že v poměru k počtu 
obyvatel přibývaly hlasy velmi pomalu, když to 
srovnám například s malými obcemi. Na konci 
hlasování bylo asi jen 9 500 hlasů, jestli si to 
dobře pamatuji. Po třetím dnu hlasování jsme 
se do toho trochu s manželem vložili, opravdu 
jsme o to hřiště hodně stáli, máme v tomto místě 
babičku. Chtěli jsme mít hřiště pro své děti, aby 
si měly kde hrát. Nechtěli jsme s nimi chodit 
někam daleko a přes rušné silnice. Navíc v oblasti 
Gercenovy ulice byl nedostatek dětských hřišť. 

Rákosníčkovo hřiště v Sáňkařské ulici při 
slavnostním otevření v červnu roku 2017

Jana Šebestová přišla na rozhovor 
v šatech ve stylu 50. let

Obchodní řetězec Lidl se dlouhodobě 
zaměřuje na pomoc dětem. Projekt 
Rákosníčkových hřišť představili zástupci 
společnosti v roce 2012. Jeho cílem je rozšířit 
možnosti, kde si malé děti mohou hrát. Při 
realizaci projektu se společnost spojila 
s autorem oblíbené kreslené postavičky 
Zdeňkem Smetanou, který nápad nadšeně 
podpořil. V první fázi bylo otevřeno 11 nových 
hřišť. Veřejnost o umístění nových hracích 
ploch rozhodovala v roce 2013, kdy se 
podařilo otevřít 18 nových hřišť. V letech 
2012–2017 postavila společnost Lidl již 
celkem 79 Rákosníčkových hřišť v hodnotě 
118,5 milionu Kč a staví dále. V letošním roce 
bylo postaveno v českých a moravských 
městech deset Rákosníčkových hřišť. 
O tom, kde konkrétně budou Rákosníčkova 
hřiště stát, rozhodla opět svým hlasováním 
veřejnost.

ÚMČ Praha 15 se při realizaci hřiště 
v Gercenově ulici musel vyrovnat s celkem 
„šibeničním“ termínem. Muselo být zahájeno 
stavební řízení o umístění chodníku k hřišti 
a předmětný pozemek musel být upraven 
tak, aby se na něm hřiště vůbec mohlo 
postavit. Do hlasování o hřiště se pak 
zapojili všichni zaměstnanci úřadu i se svými 
rodinami. Pomohla i naše partnerská města, 
chorvatský Daruvar a slovenská Žilina. Všem 
mockrát děkujeme. 

Proto jsem se tolik angažovala. Můj první syn 
pořád chtěl chodit na nová hřiště, byla jsem 
vděčná za každé nové v okolí.

Víte, jak je hřiště v současné době využíváno?
Chodím sem stále velmi často. Vždy, když jdu 
do knihovny v Golfové ulici, tak vidím, že při 
hezkém počasí je zde opravdu hodně dětí. 
Jediné, o co bych chtěla i třeba touto cestou 
požádat, je, jestli by se nemohl instalovat ještě 
jeden odpadkový koš, pak by to bylo úplně 
dokonalé. Je zde jen jeden a ten je stále plný.

Máte představu, co všechno musela pro stavbu 
hřiště podniknout MČ Praha 15?
Úplně všechno samozřejmě asi nevím, ale jsem 
moc ráda, že se toho radnice zhostila a že tento 
prostor poskytla. Vím, že například na Praze 11 
vyhráli hřiště rok nebo dva před námi a dost 
dlouho trvalo, než bylo možné ho vystavět. Nebyly 
prostory a možná „vázla“ komunikace mezi radnicí 
a firmou Lidl, a proto tam byl takový prostoj. Takže 
vyhrazení prostoru, naplánování a i jistá finanční 
spoluúčast zde musela být. Proto jsem nesmírně 
ráda, že se tento projekt podpořil a povedlo se ho 
dotáhnout do konce tak rychle. O všem jsem se 
dozvěděla právě i z časopisu Hlasatel, ve kterém 
vyšlo několik článků o tomto hřišti.

Před slavnostním otevřením jsme se vás 
snažili marně vyhledat. Jak jste se o tom nyní 
dozvěděla?
Po roce a půl jsem se začala zajímat o módu 
50. let a začala kvůli tomu chodit na Facebook. 
Tam jsem našla ukrytou zprávu od paní 
místostarostky Kolářové. Mám velmi ráda 
papírovou formu informací, proto se těším 
každý měsíc také například na časopis Hlasatel. 
Dozvím se, na jaké akce a kdy mohu jít. Ale doba 
postupuje kupředu a musím se i naučit více 
pracovat se sociálními sítěmi, kde bych se mohla 
dozvědět i třeba o dalších akcích pořádaných 
městskou částí.
  Dana Benešová
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V neděli 21. října se konal vodácký průjezd 
Prahou na akci Rio Botičo, opředené vodáckými 
historkami. Zpočátku je Botič roztomilý 
potůček s meandry, drobnými peřejkami a také 
občasným roštím. Pod záběhlickým jezem začíná 
regulovaný tok. Start splutí byl pod hrází vodní 
nádrže Hostivař a cíl pod Grébovkou. Délka 
splouvaného úseku je 13,5 km. Byla to nádherná 
akce plná dramatických událostí. Připravili jsme 
si pro vás malou fotoreportáž.
  red

rio botičo aneb 
Vodáci uzaVřeli 
sezonu 

Botič je populární pražský potok, který je 
vodácky sjízdný ve třech úsecích. Když 
vypouští vodu hostivařská přehrada, jezdí se 
zpod přehrady nejprve přírodními meandry 
a potom regulovaným korytem do Vltavy. 
Za velké vody (především na jaře při tání 
sněhu) bývá sjízdný úsek z Průhonic 
do hostivařské přehrady skrze přírodní 
koryto převážně lesem. Za povodní se dá 
splout na malých lodích až od Radějovic.
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Naše škola oslavila sté výročí vzniku naší 
republiky skutečně velkolepě. Všichni jsme přišli 
oblečeni v dobových kostýmech. Nejprve jsme 
si vyslechli rozhlasovou relaci připravenou žáky 
druhého stupně a poté jsme si zazpívali státní 
hymnu. Prvňáci společně vytvořili státní vlajku 
a ochutnali narozeninový dort. Druhý stupeň 
nám připravil nádhernou výstavu k připomenutí 
historických mezníků ve vývoji ČR. Na závěr 
jsme si ve školní jídelně pochutnali na našem 
národním jídle, „svíčkové“, a zákusku ozdobeném 
státní vlaječkou. Oslava se vydařila a celá škola 
si ji užila.
  Ivana Heboussová

jak jsme 
oslaVili 100 let 
naší rePubliky 
V zš křimická
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Lesníček – to je součást MŠ Semínko, a jak už 
sám název napovídá, je to třída lesní. Děti tráví 
celý čas venku (vyjma oběda – na ten chodí 
do budovy školky, a odpoledního odpočinku – 
ten probíhá v maringotce). Nejčastěji objevují 
krásy přírody v okolí Toulcova dvora, a to v lese, 
na louce, u mokřadů, na výletech nebo přímo 
v areálu poblíž maringotky. Během měsíce 
října jsme s dětmi zažili mnohá dobrodružství 
a vyzkoušeli jsme spoustu obohacujících 
činností. Tak například jsme využili darů podzimu 
a vyrobili jsme panáčky Dubánky ze žaludů, ušili 
jsme tenkými klacíky a provázky listový závěs, 
který poté, jak jsme zjistili, skvěle fungoval i jako 
létající drak. Také jsme vyrobili lesní skřítky 
z krásně barevných listů nebo jsme potrénovali 
předmatematické dovednosti s kaštany a ořechy. 
Protože žije v Toulcově dvoře spousta zvířátek, 
pravidelně je chodíme navštěvovat. S blížícím 
se časem Vánoc jsme došli do keramické dílny 
a z hlíny jsme vytvořili originální překvapení 
pro naše rodiče. Co to je, je ovšem zatím ještě 
tajemství!

O své zdraví dbáme nejenom zdravou 
a vyváženou stravou převážně v biokvalitě, ale 
pečujeme i o své zoubky. Maminka jednoho 
našeho kamaráda ze třídy Veverek je paní 
zubařka. Navštívila nás a ukázala nám, jak si 
správně čistit zoubky a jaký kartáček je pro 
nás nejvhodnější. I my jsme si mohli vyzkoušet 
roli zubaře a prohlédnout si navzájem zuby. 
A to i s opravdovým zubařským zrcátkem! 
Ani hudební oblast nezanedbáváme. Hodně 
si zpíváme za doprovodu houslí či ukulele 
nebo hrajeme různé rytmizační a hudebně-
-pohybové hry. Každý pátek míváme lekce 
etikety, při kterých se hravou formou učíme, 
jak se chovat slušně a zdvořile. Naším 
každodenním pravidlem při setkání i rozloučení 
ráno a odpoledne je navázání očního kontaktu 
s učitelem a podání pravé ruky. Co se týká 
našeho prostředí, důkladně se o něj staráme. 
Hrabeme u maringotky listí, sbíráme ořechy, 
plejeme rajčata, zazimovali jsme společně sudy 
na dešťovou vodu, zasadili jsme cibulky květin 
a opravili jsme dřevěný plot. S těmito zahradními 
činnostmi nám pomohli i naši rodiče během 
jednoho pěkného odpoledne při tzv. podzimní 
brigádě. Ovšem za nejvýznamnější považujeme 
úklid v okolí Toulcova dvora, zejména podél 
Botiče. Při procházkách si totiž všímáme, kolik 
nepořádku leží v trávě a na cestách. Situace 
s poházenými odpadky nám není lhostejná. 
Vzali jsme tedy pytle, navlékli rukavice a vydali 

lesníčci a jejicH 
Podzimní 
dobrodružstVí

jsme se ulevit přírodě od všech plastových 
obalů, kovových tyčí, plechovek, a dokonce 
i kusů oblečení. Nasbírali jsme plný pytel! Máme 
hřejivý pocit na srdci – to je naše odměna. Druhý 
listopadový den jsme uzavřeli podle tradice 
jezdeckou sezonu tzv. Hubertovou jízdou, během 
níž se každý z nás povozil okolo pole na koni. 
Těšíme se na další hezké podzimní okamžiky 
v naší lesní školce!

  Karolina Suchá, DiS. (učitelka),
 Mateřská škola Semínko, o. p. s.
 (www.msseminko.cz)

Tentokrát jsme zašli za králíky, které jsme si 
mohli pochovat i pohladit
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Ve sportovní hale Štěrboholy v Praze 10 se 
uskutečnilo 3. a 4. listopadu mistrovství České 
republiky karate JKA všech věkových kategorií. 
Mistrovství se zúčastnilo téměř 300 závodníků 
z celé České republiky. Závodníci SKBU 
Hostivař potvrdili svou skvělou výkonnost, 

Základní škola Veronské náměstí se ve dvou 
projektech zapojila do oslav výročí naší republiky. 

Projektový den, který mapoval sto let historie, 
osobností i kultury, se uskutečnil 19. října. Žáci 
prvního stupně měli tento den čtyři vyučovací 
hodiny, ve kterých se mohli výtvarně projevit, 
a vznikly tak krásné koláže, jako například stromy 
republiky či medailonky významných osobností 
Československé i České republiky. Všechny tyto 
výtvory jsou k nahlédnutí v chodbě vedoucí 
k prvnímu stupni. 

Žáci druhého stupně naší školy měli úkol 
složitější. Několik týdnů před samotným 
projektovým dnem si každá třída vylosovala 
určité desetiletí, jehož podrobnější rozbor 
vypracovávala. Žáci si sami připravovali 
materiály, vystřihovali články a obrázky a hledali 
důležité informace na internetu. Díky nim si 
můžete celé století prohlédnout na plakátech 
u vrátnice druhého stupně. 

Poslední průřez našimi dějinami, který vznikl 
v rámci projektu, pak můžete najít opět uvnitř 
školy, za šatnami druhého stupně. Autory jsou 
jednotlivé třídy druhého stupně. Každá třída měla 
za úkol zpracovat konkrétní téma naší historie. 
Díky tomu uvidíte přehledy nejvýznamnějších 
umělců, sportovců, politiků, ale také shrnutí 
našich osudových osmičkových roků (1918, 1938, 
1948…) či památná místa v republice.

Nejen z historie živ je člověk, a proto jsme 
na druhý projektový den zvolili aktivitu z jiného 
soudku. 26. října žákovský parlament zasadil 
na pozemku školy jabloň, která, jak doufáme, 
bude každý rok nést jablíčka na každoroční 
republikový štrúdl. Přijdete někdy ochutnat? 

  Mgr. Jana Maříková, ZŠ Veronské náměstí

ÚsPěcHy karatistů 
skbu HostiVař 
na mistroVstVí 
české rePubliky jka

100 let rePubliky 
V zš Veronské 
náměstí

Přijmeme sálovou zdrav. sestru. Dvousměnný 
provoz bez nedělí a svátků. Možnost ubytování. 
Zaměstnanecké výhody, 5 týdnů dovolené. 
Palas Athéna, jednodenní chirurgie Praha Háje. 
Tel.: 603 335 939

Koupím byt v Praze 10 blízko MHD. 
Mám hotovost. Tel.: 604 617 788

Malířské práce, štukování stěn i stropů, 
stěrkování, lakýrnické práce. Tel.: 606 227 390, 
e-mail: jsaifrt@seznam.cz 

řádková inzerce

když vybojovali celkem 34 medailí – 14x zlato, 
10x stříbro a 10x bronz. SKBU Hostivař je tak 
opět nejúspěšnějším klubem karate JKA v České 
republice. Někteří úspěšní závodníci se zároveň 
nominovali na mistrovství Evropy karate ESKA, 
které se uskuteční v Srbsku. V Srbsku bude SKBU 
Hostivař a Prahu 15 repreznetovat 6 závodníků. 
Věříme, že i toto mistrovství bude úspěšné 
a držíme palce. 
  red
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Jsme si vědomi velkého závazku vůči svým 
voličům, kteří vyjádřili důvěru nejenom na-
šim kandidátům, ale zejména představenému 
programu otevřené radnice, poctivého hospo-
daření a umravněného územního rozvoje. Pro 
něj hlasovalo suverénně nejvíce voličů Prahy 15, 
celých 33,48 %.

Povolební jednání ovšem nepřinesla možnou 
změnu ve vedení městské části, proti nám se 
domluvila koalice ANO 2011, ODS a TOP 09. 
Nebudeme tak moci v radě nadále hájit zásady 
územního rozvoje, které jsme uplatňovali v minu-
lém funkčním období, tedy sebevědomé umrav-
ňování developerských aktivit i změn platného 
územního plánu. 

Budeme však i v opozici hájit zájmy obyvatel ak-
tivní kontrolou vládnoucí garnitury. Budeme upo-
zorňovat na případné nepravosti, aby nám všem 
následující čtyři roky nenávratně neutekly mezi 
prsty. Již z prvních kroků nového vedení je totiž 
zřejmé, že vznikla koalice „ekonomických zájmů 
a zavírání radnice“. Byly zrušeny komise, poradní 
orgány rady, kam měla přístup veřejnost, která 
tak mohla sledovat různé záležitosti před jejich 
projednáním v radě. Opozici byl snížen počet čle-
nů ve výborech zastupitelstva ze tří na jednoho. 
Byli jsme také vyhozeni z redakční rady Hlasatele, 
takže nebudeme mít žádný vliv na obsah tohoto 
časopisu. Na prvním zastupitelstvu nám příslušný 
radní zamlčel, že koalice chce financovat rozpo-
čet z prodeje pozemků a staveb v ulici V Chotejně 
za desítky milionů korun, ale hned po osmi dnech 
tento prodej vyvěsili na úřední desku. Lze očeká-
vat, že toto je pouze začátek...

Zůstáváme s vámi v osobním kontaktu, ale 
i prostřednictvím našich webových stránek, 
facebookového profilu a veřejných setkání. Ne-
váhejte a obracejte se na nás, abychom společně 
posunuli Prahu 15 k lepší budoucnosti.

Vážení čtenáři, chtěl bych v první řadě poděkovat 
našim voličům za důvěru a informovat občany 
o aktuálním dění.

Zástupci „TOP 09 a Naše 15 s podporou STAN“ 
uzavřeli koalici s ANO a ODS. Jednání nebyla 
jednoduchá a po volbách jsme velmi pečlivě 
zvažovali jednotlivé varianty. Dnes představuje-
me argumenty, proč je tato koalice pro Prahu 15 
nejlepším řešením.

Zaprvé jsme s ODS i ANO snadno nalezli progra-
movou shodu. Tak snadno, že jsme do smlouvy 
prosadili celý svůj volební program. Naopak 
s 15 náš domov jsme ji nalézali obtížně, hlavně 
v oblasti územního rozvoje a rozvojových pro-
jektů. Trváme na tom, že umírněná výstavba je 
prospěšná. Zároveň je třeba s developery jednat 
a docílit užitku pro občany.

Dalším argumentem je zkušenost se zástupci 
jednotlivých uskupení. Spolehlivost a serióznost 
ze strany ODS a ANO nás přesvědčily o smys-
luplnosti naší koalice. Koalice konstruktivního 
řešení, férové komunikace, schopnosti nalézat 
shodu a dodržování dohod.

Třetím důvodem je chování během kampaně. 
V rámci ní jsme byli 15 náš domov kritizováni 
za spojení Naše 15 v názvu kandidátky. Občanské 
sdružení (nyní spolek) Naše 15, které s TOP 09 
a STAN kandidátku sestavovalo, bylo založeno již 
v roce 2013, tedy před vznikem uskupení 15 ND. 
Mimoto, ač se 15 náš domov tváří jako sdružení 
Zelených, Pirátů, KDU-ČSL a nezávislých, domi-
nují v ní Zelení a konkrétně spojení s Piráty bylo 
podle nás formální a slabé.

Proti těmto argumentům stálo jen působení hnutí 
ANO na celostátní úrovni či v některých krajích. 
Víme, že dohodnuté řešení je ku prospěchu roz-
voje MČ Praha 15. Velice se těšíme na vaše pod-
něty, nebojíme se práce a nebráníme se diskuzi.

okénko 
Pro názor 
Patnáctka náš domoV 
V oPozici

Volby skončily, 
Práce začíná

Na stránkách Hlasatele přinášíme rubriku 
„Okénko pro názor“, v níž by měly zaznívat 
názory jednotlivých zastupitelských 
klubů Prahy 15. Příspěvky nejsou nikterak 
upravovány ani korigovány.

PhDr. Marcel Pencák, Ph.D., 
předseda 

zastupitelského klubu 
Patnáctka náš domov

Josef Miškovský,
zastupitel za TOP 09

Začátkem září se naše hostivařská rybářská 
organizace tradičně zúčastnila jednoho 
z nejnáročnějších rybářských závodů – 
Sázavského čtyřboje.

Tento závod má už padesátiletou tradici a při 
jeho vzniku stáli dnes již nežijící reprezentanti 
hostivařského rybářského sportu a naší organizace, 
např. pan Jung, pan Novák starší nebo pan Kovář. 
Postupem času také organizaci reprezentovala 
řada dobrých sportovních rybářů, mezi nimi 
současný předseda organizace pan Josef Nový, 
Adam Zajac nebo oba Jaroslavové z klanu Dvořáků 
a mnoho dalších hostivařských rybářů.

Poslední dobou je čím dál obtížnější sestavit 
tříčlenný tým univerzálních rybářů, kteří si 
troufnou během jednoho víkendu absolvovat 
všechny čtyři základní rybářské disciplíny lovu 
udicí, což jsou plavaná, položená, třpytka a umělá 
muška.

Letos se podařilo sestavit tým zastoupený třemi 
rybářskými generacemi, kde padesátníky zastupoval 
Miloslav Novák a mladé Karel Filinger a Ondřej 
Mařík, donedávna zástupce juniorských soutěží.

Již po první disciplíně se ukázalo, že proti týmu 
z Hostivaře nemá zbytek soutěžících žádnou 
šanci. Hostivařští obsadili hned v počáteční 
disciplíně první příčky a jejich náskok se 
s každou další disciplínou stále zvyšoval, ačkoliv 
soupeři byli velmi kvalitní a zkušení závodníci. 
Projevila se zdravá rivalita, soutěžní duch, ale 
bylo i hodně legrace.

Nakonec MO Hostivař absolutně zvítězila 
a v jednotlivcích neméně suverénně zvítězil 
Miloslav Novák nejlepším počtem bodů 
v dějinách soutěže. Vyhrál hned ve třech 
disciplínách. Karel Filinger se umístil jako třetí 
a ani Ondra Mařík nijak nezaostal a svým druhým 
místem v plavané zvýšil převahu hostivařských 
rybářů ve všestrannosti nad zbytkem 
sportovních rybářů v naší republice.
  red

rybářský čtyřboj
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co se kde
bude dít
zApište si do diáře

6/12, 15 H
PŘEDVÁNOČNÍ POSEZENÍ 
S HUDBOU DUO VANC 
V HASIČÁRNĚ HORNÍ 
MĚCHOLUPY 

12/12, 15 H
VYCHÁZKA VÁNOČNÍ 
PRAHOU
Sraz v 15 hodin, metro Skalka na peroně. 

17/12, 14 H
PŘEDPRÁZDNINOVÉ 
POSEZENÍ V KLUBOVNĚ 

19/12, 8.30 H
NÁVŠTĚVA AQUAPARKU 
NA BARRANDOVĚ
Sraz v 8.30 hodin, metro Háje, 
autobus č. 170.

Vánoční prázdniny v klubovně 
od 18. 12. 2018 do 7. 1. 2019

Výbor SČR, z. s., Praha ZO Aktivní senioři 
Praha 15, přeje všem seniorům a jejich 
příbuzným a přátelům hodně zdraví 
a pohody v roce 2019.

Veškeré informace o programu a srazu 
získáte vždy v pondělí ve Spolkovém 
domě, v 1. patře v objektu „Varta“ Praha 15, 
Boloňská 310 od 14.00 do 16.00 hodin nebo 
na našich internetových stránkách.

sdčr, z. s., PraHa 
zo 10/28 aktiVní 
senioři PraHa 15
www.aktivni15.estranky.cz

1/12, 10.00–16.30 H
STAROČESKÝ MIKULÁŠSKÝ 
JARMARK
Tradiční předvánoční setkání, při kterém 
budete mít možnost zakoupit si malé 
dárečky, zhlédnout pohádky a zpříjemnit 
si chvíle se starými řemesly nebo se 
zahřát medovinou. V dílničkách si vyrobíte 
drobné předměty vztahující se k Mikuláši 
a předvánočnímu času. Společně si 
zazpíváme vánoční písně. V podvečer 
se potkáte s postavami, které se na vsi 
v adventu pohybovaly – Martinem počínaje 
a Perchtou konče.
 

2/12, 10–18 H
JEZDECTVÍ S CITEM 
A BÁROU BOŘÁNKOVOU
Hlavní téma je zaměřeno na etologii, výcvik 
a přípravu koně pro kooperaci s člověkem. 
Co vidět, cítit a dělat pro to, aby naše 
komunikace, práce i běžný kontakt mohly 
plynout v rytmu, s pozorností, uvolněně, 
bezpečně a za vzájemného respektu 
i porozumění.

2/12, 10–12 H
ČESKÝ ROK NA STATKU – 
SV. LUCIE, SV. BARBORA, 
SV. MIKULÁŠ, SV. AMBROŽ
Srdečně zveme rodiče a prarodiče s dětmi 
od 1,5 roku do 6 let na nedělní program 
do krásného prostoru barokních Stájí. 
Čeká vás celoroční program se vztahem 
k ročnímu cyklu se zaměřením na řemesla. 
Každé setkání začíná krátkou pohádkou, 
poté si zazpíváme i zatančíme a pak nás 
čekají dílničky, dovednostní úkoly a povídání 
na dané téma.

5.12, 16.00–17.30 H
MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA 
PRO ZVÍŘATA
Přijďte s námi přichystat zvířatům 
z Toulcova dvora malé poděkování za to, že 
nám celý rok dělala tolik radosti! Přemýšlíte, 
zda mají zvířata také svá přání? To zjistíte 
při návštěvě u nich doma. A pokud jste byli 
celí rok hodní, možná vám některé z nich 
dovolí, abyste si ho pohladili.

10/12, 13.30–17.00 H
VÁNOCE NA STATKU
Tvořivé odpoledne plné vánoční atmosféry při 
výrobě svíček, přáníček, lidových ozdobiček, 
malování perníčků klasickou bílou polevou… 
Můžete přicházet celé odpoledne.
Živý betlém – sraz účastníků je v 17.15 v S1. 
K betlému půjdeme společně.

15/12, 10–14 H
MATEŘÍDOUŠKOVÝ VÝLET 
ZA DOBRODRUŽSTVÍM 
Pojeďte s námi na výlet za dobrodružstvím. 
Díky výletům poznáte, jak zajímavá je v Praze 
a jejím okolí příroda. Děti a možná i dospělí 
poznají nové kamarády. Program výletu 
i trasa jsou přizpůsobeny dětem od sedmi let. 
Počítejte s tím, že chodíme trasy okolo 10 km. 

21/12 2018–1/1 2019, 13–17 H
VÝSTAVA BETLÉMŮ 
– „VÁNOCE NAŠICH 
PRABABIČEK…“
Tradiční setkání s vánoční atmosférou, 
kterou navodí výstava betlémů v překrásném 
prostoru barokních Stájí. Betlémy jsou 
vyrobeny z různých materiálů – perník, dřevo, 
papír, korálky, šustí… Autory jsou dospělí 
tvůrci i děti.

Pozor: na Štědrý den bude otevřeno jen 
od 11.00 do 15.00 hod.

toulcůV dVůr
www.toulcuvdvur.cz
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VÁNOČNÍ TVOŘENÍ

7/12, 16–18 H
TVOŘENÍ Z KERAMICKÉ 
HLÍNY
Modelování betlémků a tvoření vlastních 
nápadů, dále je také možnost pracovat 
s hotovými keramickými polotovary (tóno-
vání, glazování). 

14/12, 16–18 H
PLSTĚNÍ Z OVČÍ VLNY
Výroba panenek a vlastních nápadů z ovčí-
ho rouna, vhodné pro děti od 8 let.

Glazování hotových keramických výrobků.

21/12, 16–18 H
NAVLÉKÁNÍ NÁRAMKŮ 
A NÁHRDELNÍKŮ ZE 
SKLENĚNÝCH KORÁLŮ
Jablonecká bižuterie

Na tyto dílny je nutno se telefonicky 
objednat!

Vstupy 200 Kč včetně materiálů, hotové 
výrobky si odnesete domů.

Dílny jsou určeny pro malé i velké.

Kontakt: Libuše Langerová, 
tel.: 777 222 350 
Facebook: Výtvarné kurzy Libuše

soukromá 
umělecká dílna 
cVP boleVecká 468

3/12, 13.30 H
MALOVÁNÍ PERNÍČKŮ
Následné zdobení vánočních stromků 
a výzdoba klubu. Vítáme všechny šikovné 
ruce a nadšence. Velký sál.
 

4/12, 14 H
MIKULÁŠSKÁ 2018 
Hudební program s posezením 
a občerstvením.
Těšte se na hudebně-zábavné pásmo 
pana Víznera a spol., jako Mikuláš nás 
přijde obdarovat pan starosta Milan Wenzl, 
a pokud nás neodnesou čerti, rozsvítíme 
nakonec společně vánoční strom na zahradě 
DPS.

6/12, 14.30 H
PŘEDNÁŠKA „ČESKÉ 
KRÁLOVSTVÍ 
PO TŘICETILETÉ VÁLCE“
PhDr. Alena Hudcová 

10/12, 14 H
POSLECH – ČESKÁ MŠE 
VÁNOČNÍ: JAKUB JAN 
RYBA
S promítáním obrázků od J. Lady. 

11/12, 12.45 H
PEČENÍ NAŠICH SENIOREK 
S KLIENTY Z CHRÁNĚNÉHO 
BYDLENÍ PAPRSEK 
Společně napečeme vanilkové rohlíčky, 
linecké, vosí hnízda a věřte, bude to jízda. 
Sraz ve 12.45 hod. před DPS Janovská 486.

12/12, 9 H
DIVADLO NA FIDLOVAČCE
Představení „Pokoj lidem dobré vůle“ 
Odjezd v 9.00 hod. z DPS Janovská 486, 
začátek v 10.30 hod., vstupné činí 170 Kč.
Dopravu zajištuje a hradí KS.
 

13/12
VÝLET NA ADVENTNÍ TRHY 
DO DRÁŽĎAN 
Vzhledem k nadšení v minulém roce jsme 
se rozhodli výlet opakovat. Bližší informace 
na nástěnce v DPS nebo na tel. čísle 
732 309 097 (Kristína Funtová).

16/12, 17 H
KONCERT V KOSTELE 
STĚTÍ SV. JANA KŘTITELE 
V HOSTIVAŘI 
Poté je možné s průvodem pokračovat 
k rozsvícení stromu u kostela. 

18/12, 14 H
VÁNOČNÍ VEČÍREK 
S BOHATÝM PROGRAMEM
Místo konání: klub v DPS Janovská 486. 
Členové klubu budou přispívat 50,– Kč /os. 
Společně si připravíme občerstvení, 
chlebíčky, jednohubky, obložené mísy.
Hudební program: zahájení 13.30 hod., 
následuje duo Šotová a Jankovský, 
vystoupení dětského tanečního souboru, 
country kapela Reservé, tombola.

20/12, 10 H
JEŽÍŠKOVA VNOUČATA
Letos se Ježíšky pro náš domov stávají 
také zaměstnanci firmy IPSOS, s. r. o., kteří 
se rozhodli s našimi seniory a seniorkami 
strávit zábavné dopoledne. Děkujeme.

31/12, 17 H
SILVESTR V KLUBU
Zveme členy klubu, kteří nemají na tento 
den ještě žádný program. Přijďte mezi nás 
na silvestrovské odpoledne, přijďte se bavit 
a veselit. K tanci i poslechu bude hrát pan 
Mgr. Vomáčka se svými hosty. 

Touto cestou děkuji všem členům 
za další společně prožitý rok. Vše dobré 
do následujícího a díky za každý dobrý 
skutek.
 Kristína Funtová

klub seniorů PraHa 15
dPs janoVská 486
www.csop-praha15.cz

obec baráčníků 
Horní měcHoluPy
www.obpraha15.estranky.cz

9/12, 16 H
MIKULÁŠSKÁ A VÁNOČNÍ 
BESÍDKA S KLAUNEM 
„CUCÍNEM“
Zveme všechny děti!
Baráčnická rychta, 
Boloňská 310
 
Těšíme se na Vás.
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TÉMA MĚSÍCE: ČAS 
ADVENTU NASTAL 

4/12, 14 H 
MIKULÁŠSKÁ BESÍDKA 
Ve spolupráci s Klubem seniorů pořádáme 
hudebně-zábavný program.
Místo: DPS Janovská

6/12, 14.30 H 
PŘEDNÁŠKA PANÍ 
PHDR. ALENY HUDCOVÉ
Pojďte si poslechnout poutavé povídání 
o vzniku české státnosti na téma „České 
království po třicetileté válce, naši slavní 
exulanti“. Místo: DPS Janovská

11/12, 13 H 
PEČENÍ CUKROVÍ 
V CHRÁNĚNÉM BYDLENÍ 
V PAPRSKU
Obyvatelé DPS a chráněného bydlení se 
společně sejdou a upečou si oblíbené 
cukroví. Sraz před DPS ve 12.45 hod.
Na tuto akci je potřeba se nahlásit předem. 
Zájemci, prosím, volejte se na 
tel.: 770 111 460. Místo: Paprsek

17/12, 14 H 
VYSTOUPENÍ DĚTÍ PRO SOJ
Děti zaměstnanců CSOP si společně 
zazpívají s klienty SOJ vánoční koledy.
Místo: Parmská

18/12, 14 H 
VÁNOČNÍ BESÍDKA
Ve spolupráci s Klubem seniorů pořádáme 
vánoční program plný dobrot, hudby, tance 
a dobré nálady. Na přípravu této akce rádi 
uvítáme dopoledne pomocníky, kteří se nám 
dopředu nahlásí.
Místo: DPS Janovská

20/12, 10 H 
DOPOLEDNÍ SETKÁNÍ 
JEŽÍŠKOVÝCH VNOUČAT 
Z DPS
Přátelské vánoční posezení v klubu 
v kavárně. Místo: DPS Janovská

PRAVIDELNÝ PROGRAM:
Program je vhodný pro osoby se sníženou 
pohyblivostí. Všechny naše kurzy jsou velmi 
dobré na procvičování jemné i hrubé motoriky.

KAŽDÉ PONDĚLÍ A ÚTERÝ, 
13.30–14 H 
ZDRAVOTNÍ A DECHOVÉ 
CVIČENÍ NA ŽIDLÍCH 
A JÓGOVÉ DECHOVÉ 
CVIČENÍ NA ŽIDLÍCH

KAŽDOU STŘEDU, 9–13 H 
KERAMIKA

KAŽDOU STŘEDU 
A ČTVRTEK, 9–10 H 
TRÉNINK PAMĚTI

KAŽDÝ PÁTEK, 10–11 H 
PEDIGO
tvorba z papírových ruliček

Zájemci o jakoukoli aktivitu v Komunitním 
centru, prosím, hlaste se u Gábiny Chytré 
na telefonním čísle 770 111 460.

Všem přejeme krásné prožití vánočního 
času, pod stromeček 365 dárků a v každém 
z nich jeden krásný a šťastný den.

komunitní centrum 
PraHa 15
www.csop-praha15.cz

11/12, 17.30–19.30 H
POHÁDKY JAKO VSTUP 
DO DĚTSKÉ PSYCHIKY

Děti nám samy často neumějí sdělit svá 
trápení, musíme jim v tom pomoci. I pohádky 
mohou být nástrojem komunikace mezi 
námi. Do MŠ Semínko na Toulcově dvoře 
přijde povídat na toto téma psycholožka 
Mgr. Martina Franzová. Na akci je třeba se 
předem registrovat.

mateřská škola 
semínko, o. P. s.
www.msseminko.cz

PONDĚLÍ, ÚTERÝ 
A ČTVRTEK, 11 H
DOPOLEDNÍ LOUTKOVÁ 
PŘEDSTAVENÍ V RÁMCI 
MC FRYDOLÍNEK

1/12, 9–13 H
ADVENTNÍ MOTÁNÍ
Vánoční dílna pro dospělé a děti od 7 let 
(rezervace nutná)

14/12, 17 H
VÁNOČNÍ DÍLNIČKY
Ve spolupráci s Domem UM

14/12, 18 H
ZPÍVÁNÍ POD LÍPOU
Sousedské zpívání koled a ukázky adventních 
zvyků před Švehlovou sokolovnou

Více informací o akcích naleznete 
na stránkách www.sokolhostivar.cz.

tj sokol HostiVař
www.sokolhostivar.cz

DIVADÉLKA PRO DĚTI
Každou neděli v 11, 14 a 16 hodin, vstup zdarma
2/12,  BOĎI, KAŠPáREK A CHyTRá 

PRINCEZNA
9/12,  OKýNKO, KOUZELNá VáNOČNí 

TRUHLIČKA
16/12, KAMARáDI, DO BETLéMA
23/12, LOUDADLO, VáNOČNí ČAS
30/12,  DIVADLO POD KLOBOUKEM, 

HOPEM SKOKEM ZA EZOPEM

obcHodní centrum 
euroPark
www.europark.cz
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25/12, 17 H
ŽIVÝ BETLÉM

U kostela Stětí sv. Jana Křtitele v Hostivaři
v úterý 25. 12. můžete od 17 hodin navštívit 
živý betlém se svatou rodinou, s ovečkami, 
koledami, slovem RNDr. J. Grygara, se 
svařeným vínem, perníčky …

Srdečně zveme na pěkné prožití vánočních 
chvil i na prohlídku kostela se vzácnými 
nástěnnými malbami z poloviny XIII. století.

30/12, 17 H
ČESKÁ ASTRONOMIE 
VČERA, DNES A ZÍTRA 

RNDr. Jiří Grygar si pro nás připravil bohatý 
pohled do nebe ze svých zkušeností 
i záznamů.

Zveme všechny zájemce na přednášku
v kostele v Hostivaři (Domkářská 1).

 Farnost Hostivař

římskokatolická 
farnost u kostela 
stětí sV. jana křtitele 
PraHa-HostiVař
www.centrumhostivar.cz

Den Hostivař
Kostel Stětí sv. Jana Křtitele

Petrovice
Kostel sv. Jakuba Staršího

23. 12. (neděle)
4. neděle adventní 8.00 a 11.00 mše sv. 8.30 a 10.00 mše sv.

24. 12. (pondělí)
Štědrý večer

16.00 mše sv., především
pro rodiny s dětmi
22.00 půlnoční mše sv.

16.30 mše sv. 
především pro rodiny s dětmi

25. 12. (úterý)
slavnost Narození Páně

8.00 a 11.00 mše sv.
kostel otevřen 13.00–19.00
od 17.00 živý betlém s ovečkami 
a představiteli Panny Marie, 
sv. Josefa i Ježíška s vánočním 
slovem a koledami

0.00 půlnoční mše sv.
8.30, 10.00 mše sv.

kostel otevřen 12.00–17.00

26. 12. (středa)
svátek sv. Štěpána

8.00 a 11.00 mše sv.

kostel otevřen 13.00–19.00

10.00 mše sv. 
sbor místních a hostujících 
umělců doprovodí skladbami 
z Rybovy vánoční mše
kostel otevřen 12.00–17.00

27. 12. (čtvrtek) 18.00 mše sv. 18.00 mše sv.

28. 12. (pátek) 18.00 mše sv. 18.00 mše sv.

29. 12. (sobota) 18.00 mše sv. 18.00 mše sv.

30. 12. (neděle) 
svátek sv. Rodiny

8.00 a 11.00 mše sv. 
s obnovou manželských slibů
od 17.00 v kostele přednáška 
prof. Jiřího Grygara 
„Česká astronomie 
včera, dnes a zítra“

8.30 a 10.00 mše sv. 
s obnovou manželských slibů

31. 12. (pondělí)
poslední den obč. roku

18 hod. mše sv. na poděkování
Te Deum
společné večerní posezení na faře

18.00 mše sv.
na poděkování

 1. 1. (úterý)
Matky Boží Panny Marie
Nový rok

8.00 a 11.00 mše sv. 10.00 mše sv.

 6. 1. (neděle)
 Zjevení Páně, Tří králů

8.00 a 11.00 mše sv. 
žehnání vody, kadidla a křídy

8.30 a 10.00 mše sv.
žehnání vody, kadidla a křídy

Přijďte, berte si. Pojďte k jesličkám, vezměte si radost do svých domovů a do svých srdcí.

Na Štědrý večer a o slavnosti Narození Páně (mimo čas bohoslužeb) bude možno si v kostele připálit 
lampičky od světla přivezeného z Betléma. 

Vánoční boHoslužby V kostelecH 
V HostiVaři a PetroVicícH
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9/12 A 16/12, 15.30–17.00 H
BOHOSLUŽBY 
V BOLOŇSKÉ 310 
Advent jako čas očekávání má pro mnohé 
z nás duchovní rozměr. Proti shonu 
a houstnoucí tmě stavíme chvíle naděje, 
vděčnosti, spočinutí a světla v Kristu. 
Souběžně s bohoslužbou probíhá tvořivý 
program pro děti a mládež. Po skončení je 
k dispozici občerstvení, káva a čaj, případně 
rozhovory a modlitby za osobní věci. 
(Spolkový dům – boční vchod, 1. patro)

23/12, 13.00–13.40 H
PÁSMO VÁNOČNÍCH PÍSNÍ 
PRO SENIORY V CSOP 
v Parmské ulici

24/12 (ŠTĚDRÝ DEN) 
OD 11.30 H 
ŠTĚDRÁ BOHOSLUŽBA
Proběhne na Veronském náměstí 
s následným rozdáváním dárečků, polévky 
a chleba kolemjdoucím. Připravujeme 
ve spolupráci se starostou Prahy 15 Milanem 
Wenzlem, baráčníky, Aktivními seniory 
a hosty. Také letos budeme blízko těm, kteří 
v tento den možná jiné teplé jídlo a dárky 
nedostanou. Radostnou atmosféru dokreslí 
vánoční písně a koledy. Přijďte pobýt a užít 
si společnou radost z narození Ježíše Krista.

26/12 (2. SVÁTEK VÁNOČNÍ) 
15.30–17.00 H
VÁNOČNÍ BOHOSLUŽBA 
NA TOULCOVĚ DVOŘE 
Ve velké přednáškové místnosti; s sebou 
můžete vzít zvonečky, děti, sousedy 
a všechny, kdo si chtějí užít správné vánoční 
těšení a společně oslavit narození Syna 
člověka... Vedle živé hudby a výborného 
přátelského prostředí bude po skončení 
k dispozici občerstvení, čaj, káva. Můžete 
přinést také vlastní vzorečky cukroví…
(Kubatova 1, naproti zastávce MHD 177)

Bližší informace o nás, program na leden, 
ohlasy, fotografie a nahrávky kázání 
naleznete na webu www.kshostivar.cz.

křesŤanské 
sPolečenstVí 
HostiVař
www.kshostivar.cz

Dne 20. 6. 2018 jsem odstavil své auto 
na pracovišti u Úřadu městské části Praha 15. 
V odpoledních hodinách jsem se dozvěděl, že 
vozidlo bylo vykradeno. 

K mému překvapení už byl na parkovišti 
pachatel trestného činu, a to v péči Městské 
policie hl. m. Prahy a Policie ČR. Stalo se tak 
díky duchapřítomnosti a všímavosti náhodné 
návštěvnice, která celý incident natočila přímo 
z budovy úřadu a uvědomila městskou policii. 
Ta v krátké době pachatele opakované trestné 
činnosti zajistila spolu s věcmi, které z vozidla 
odcizil. V současné době probíhají úkony 
trestního řízení a ve věci padlo obvinění. Při 
vyšetřování bylo zjištěno, že se nejednalo 
o prvý případ pachatele, a také to, že některé 
skutky spáchal ve spolupachatelství. 
 
Chci touto cestou velmi poděkovat oné 
návštěvnici a strážníkům Městské policie 
hl. m. Prahy. Žijeme v době, kdy jsou všechna 
média přeplněna velkými slovy, a někdy 
také žehráme na to, že si naši spoluobčané 
nevšímají dění ve svém okolí. Musím však říci, 
že tento příběh skončil dobře jen díky skvělému 
postřehu i rychlé reakci návštěvnice úřadu 
a brilantní práci policie. 

  Mgr. Vladimír Ježek, 
 vedoucí odboru stavebního

PoděkoVání
V neděli 18. listopadu zasahovaly profesionální 
a dobrovolné jednotky v ulici Za Zastávkou v Praze 
15 u požáru stavební buňky. První jednotka byla 
na místě v 11.40 hodin. Hořela stavební buňka 
v plném rozsahu a část střechy vedlejšího domku 
v areálu soukromé firmy. Hasiči zasahovali 
v dýchací technice a pomocí 2 C proudů dostali 
požár pod kontrolu v 11.55 hodin. 
 
Z místa požáru hasiči vynesli čtyři 
propanbutanové lahve, které ochlazovali. Pomocí 
termokamery byla vyhledávána skrytá ohniska 
a probíhalo dohašování. Rozsah škod a příčina 
požáru jsou předmětem dalšího šetření. 
  red

ze záPisníku Hasičů
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Čestná občanka Prahy 15 Věra Hanušová 
se celý svůj život věnovala rozvoji tělesné 
výchovy a sportu v Hostivaři. Cvičitelkou 
místního Sokola je více než 60 let. Jak 
vzpomíná na Hostivař svého mládí? A co ji 
vedlo k tomu, aby se stala učitelkou a věnovala 
se dětem?

Žijete zde úctyhodných 85 let. Co se Vám 
vybaví, když řeknu slovo Hostivař? 
Hostivař je můj život. Začala jsem zde 
chodit do 5. třídy reformní základní školy 
na Trhanovském náměstí. Byl zde jiný způsob 
výuky než ve Vršovicích, kam jsem chodila 
původně. Nepsali jsme do sešitů, ale jen 
na jednotlivé papíry, učili jsme se hodně básniček 
a písniček zpaměti a měli jsme společenskou 
výchovu. V těchto hodinách jsme si připravovali 
malé scénky, které jsme pak předváděli 
spolužákům a učitelům. Co byla ale zásadní 
změna, chodili zde do školy chlapci i dívky 
společně.

Mám s touto školou spojenou i vzpomínku 
na velká násypná kamna, kde se topilo koksem, 
a to ještě v době, kdy jsem tam pracovala jako 
učitelka.

Jak jste se dostala k tomuto krásnému 
povolání?
Vždycky jsem chtěla být učitelkou. Na gymnáziu 
jsem dávala dětem kondice, abych si přivydělala, 
protože jsme s maminkou žily samy, a nebyla 
to lehká doba. Jeden hostivařský krejčí mi 
za doučování syna ušil šaty do tanečních a také 
zimní kabát. Tatínek bohužel zemřel velice 
brzy na následky zranění z války a mám v živé 
paměti, jak vůz tažený černými koňmi a pohřební 
průvod procházel Vršovicemi po tramvajových 
kolejích až k hřbitovu na Bohdalci. K tatínkovu 
hrobu jsem chodila jako malá holka vždy, když 
jsem měla trápení a starosti. Chodila jsem si pro 
odpovědi a vlastně chodím stále, od svých 10 let.

A abych se vrátila k otázce, studovala jsem 
na gymnáziu, učila jsem se německý, anglický 
a francouzský jazyk a také latinu. Měli jsme 
báječné učitele, kteří nás mnoho naučili. Díky 
nim jsem se všemi jazyky domluvila i po letech. 
Bohužel vysoké školy byly zavřené a politická 
situace v protektorátě se stále vyostřovala. Měsíc 
před maturitou přišel příkaz, že musíme složit 
i zkoušku z dějepisu a zeměpisu Velkoněmecké 
říše. Maturovala jsem 15. června 1942, 5 dní 
po vypálení Lidic. 27. 5. 1942 byl spáchán atentát 
na Heydricha. Byla to hrozná doba.

čestná občanka 
Věra HanušoVá

Prožila dlouhý a těžký život, ale žila a žije velmi ráda

Co jste tedy dělala po maturitě, když jste 
nemohla studovat?
Místo na vysokou školu jsem nastoupila 
do hostivařské továrny na obráběcí stroje 
k Podhajským do kanceláře. Po Únoru 1948 
jsem musela z práce odejít, po odmítnutí 
vstupu do KSČ mě přeřadili do skladu. Prošla 
jsem postupně několik účtáren menších 
podniků, ale práce mě nebavila. Rozhodla jsem 
se jít za svým snem. Doplnila jsem si vzdělání 
na pedagogické škole, složila zkoušku z ruštiny 
a maturitu z pedagogiky a psychologie. Po čase 

jsem stála opět na tom samém místě, v té 
stejné třídě u těch stejných kamen, tentokrát 
jako pedagožka. Dvacet let ve školství mě 
opravdu naplňovalo. Měla jsem děti vždycky 
ráda, a tak jsem se jim věnovala i jako cvičitelka 
v Sokole, jezdila s nimi na letní tábory jako 
vedoucí. Dodnes své žáky a cvičence potkávám 
po celé Hostivaři. Nesmím zapomenout 
na svého manžela, který mi byl oporou 
a pro mou práci měl jako skaut od Jestřába 
pochopení. (Jestřáb byl Jaroslav Foglar, pozn. 
redakce.)
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Máte dceru, která pokračuje ve Vašich 
šlépějích. Máte i vnoučata? Zůstala Vaše rodina 
v Hostivaři?
Mám dva vnuky a čtyři pravnučky. Všichni bydlí 
v okolí, a tak máme možnost se často vidět.

Místní Sokol, kterému jste věnovala celý život, 
prošel velkými změnami. S jakým pocitem 
pozorujete jeho dnešní fungování?
Jsem ráda, že sokolovna v Hostivaři žije, hlavně 
dětmi. Výborně pracují oddíly rodičů a dětí 
a nejmladšího žactva. Cvičení v Sokole vyžaduje 
pravidelnost a ideální by bylo, kdyby tyhle malé 
děti pokračovaly až do dospělosti. To se zatím 
nedaří. Naše cvičenky chodí pravidelně každé 
pondělí už 30 let.

V současnosti se paní Věra Hanušová stále 
setkává se svými bývalými žáky a v Sokole 
s cvičenkami v důchodu. Spolupracuje také 
se školami ve Vršovicích a v Hostivaři v rámci 
projektu Post Bellum. V nedávné době jste 
ji mohli potkat na Kozinově náměstí na Dni 
Hostivaře při oslavách 950 let Hostivaře, 
v Měcholupech při sázení lípy republiky, 
navštívila také vernisáž výstavy SKBU Hostivař 
Proměny Trhanovského náměstí, kde se jí 
vybavily mnohé vzpomínky na učení v „malé 
budově“. Nechala si ukázat tělocvičnu a byla 
ráda, že se budova stále vylepšuje.
Paní Věra Hanušová prožila bohatý život, 
plný překotných událostí, z velké části 
ve 20. století. A takový život prožívá i ve století 
jedenadvacátém. Dokázala by o něm 
vyprávět dlouhé hodiny. Ale neuzavírá se jen 
do vzpomínek a je celoživotní optimistka.

  Dana Benešová

Věra Hanušová se svými 
pravnučkami

Věra Hanušová převzala čestné 
občanství z rukou starosty 30. ledna 2017 
za mnohaleté úsilí o rozvoj sportu. Je 
členkou Sokola již od roku 1929. V roce 
1955 se stala cvičitelkou TJ Hostivař. 
Postupně vedla oddíly žákyň, rodičů 
s dětmi, žen a v posledních třiceti letech 
oddíl kondičního a zdravotního cvičení, 
pracovala i jako pedagožka a sama se 
po celý život vzdělávala. Své cvičitelské 
zkušenosti využila ve škole a naopak. 
Pracovala mj. jako metodička a odborná 
poradkyně skupiny inspektorů pro tělesnou 
výchovu 1.–5. ročníku základních škol. 
Po znovuobnovení Sokola v roce 1995 
pokračovala ve své činnosti pod jeho 
hlavičkou. Za svou práci získala řadu 
medailí, diplomů a dalších ocenění.

IX. všesokolský slet, konaný v roce 1932, 
kterého se paní Hanušová zúčastnila jako 
žačka, se stal oslavou 100. výročí narození 
dr. M. Tyrše, sletová scéna měla název 
„Tyršův sen“. Uskutečnil se rozestavný běh 
z devíti míst vlasti, jehož se účastnilo přes 
39 000 běžců. V Tatrách a v Krkonoších se 
konaly zimní sletové hry a dále středoškolské 
hry, obecný závod slovanského sokolstva, 
sportovní a osvětové soutěže. Uskutečnily 
se rovněž soutěže sokolských divadelních, 
loutkových, pěveckých, hudebních 
a trubačských souborů a sborů. Cvičenců 
přijelo téměř 190 000, diváků bylo přes milion, 
konaly se tři průvody se 100 000 účastníky. 
Sletový plakát vytvořil Max Švabinský. 
Poprvé se do příprav sletu zapojil rozhlas, 
když se uskutečnily rozhlasové nácviky. Slet 
doprovázel rovněž bohatý kulturní program.

X. všesokolský slet se konal v roce 1938 
v době fašistické hrozby a zde již paní 
Hanušová cvičila jako dorostenka. Slavná 
prostná „Přísaha republice“ cvičilo 30 000 
mužů najednou, stejný počet žen předvedl 
originální rej jako první „velkou choreografii“. 
Všechny průvody vyzněly manifestačně. 
Prezident Beneš daroval Sokolu prapor 
(na nějž připjal později válečný kříž). Cvičilo 
na 350 000 účastníků, diváků přišlo přes dva 
miliony. Slet se stal povzbuzením národa před 
mnichovskými událostmi. Trval celých pět 
týdnů. Poprvé bylo použito 24 reproduktorů 
pod cvičební plochou k lepšímu ozvučení takto 
rozsáhlého prostoru.

XI. všesokolský slet, který se připravoval hned 
po válce, se však uskutečnil až po únorovém 
komunistickém puči. Prostná cvičení mužů 
„Věrni zůstaneme“ vzpomněla sokolů umučených 
za války, moderní skladbu s kužely musely 
promoklé ženy pro úspěch opakovat. Ojedinělé 
bylo i vystoupení 2 500 táborníků. Počet 
cvičenců překonal půl milionu. Během průvodů 
dorostu i členstva došlo k demonstracím proti 
režimu a prezidentu Gottwaldovi. Po sletu bylo 
komunistickými akčními výbory vyloučeno ze 
Sokola a existenčně postiženo přes 11 000 členů. 
Paní Hanušová zde cvičila s kužely a má je 
dodnes schované.

XVI. všesokolský slet se v letošním roce 
konal v prvním červencovém týdnu v Praze 
ve Vršovicích a zde se paní Hanušová 
zúčastnila již jen jako divačka. Od předchozích 
sletů se v jednom momentu lišil – připomenulo 
se i 100. výročí vzniku našeho novodobého 
státu a stal se součástí oficiálních celostátních 
oslav tohoto výročí. Stal se tak i holdem těm 
sokolským generacím, které stály u zrodu 
československých legií v době 1. světové války, 
bojovaly v ní za vznik samostatného státu 
a krátce po jeho vzniku chránily se zbraní 
v ruce jeho území.

Pro slet sokolové nacvičili 10 hromadných 
skladeb, jedenáctá pak byla společným česko-
-slovenským dílem se symbolickým názvem 
Spolu. Vrcholem sletu byly dva programy 
hromadných cvičení (večerní a denní), které se 
uskutečnily 5. a 6. července na stadionu Eden 
Aréna ve Vršovicích.
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PiVoVar zakládá HosPodu: 
u HostiVařskéHo nádraží 
11. část
Takřka stoletá hospůdka schovaná ve stínu 
hostivařského nádraží. Hostinské dítě 
velkopopovického pivovaru, které své 
ubrusy pralo v nádražní prádelně. Přichází 
Družstvo cestující veřejnosti a následuje cesta 
po značkách od Kozla přes Samson a Budvar 
ke Staropramenu a Braníku. Na pivo přichází 
Rudolf Hrušínský s filmovým štábem. 

Pokud míjíme nenápadný hostinec 
U Hostivařského nádraží, malý přízemní domek 
bezprostředně sousedící se starou budovou 
nádraží, asi jen málokoho z nás napadne, že je to 
v současnosti třetí nejdéle fungující hostivařská 
hospůdka. A pokud ještě pár let přežije, brzy 
si bude moci psát rovné století své existence. 
Přesto máme o její historii jen málo informací. 

První regulérní budova hostivařského nádraží 
vznikla v osmdesátých letech 19. století po deseti 
letech existence místní zastávky. Jednalo se 
o dům s čp. 102, který dodnes stojí vedle lávky 

přes koleje. Stanice se stále zvětšovala a kolejí 
přibývalo, až povýšila na regulérní nádraží. A jako 
takové už dostalo i novou krásnou výpravní 
budovu, která s čp. 165 vyrostla v letech 1903–
1905. Nádražní restaurace však ještě chyběla, 
byť jen o pár metrů vedle fungovaly čerstvě 
postavené Karasovy vinné sklepy a o dalších pár 
metrů vedle už deset let zavedená restaurace 
s hotelem Milion. 

Nádražní konkurence podnikům vyrostla až 
po necelých třech desetiletích a mohl za to 
pivovar z Velkých Popovic, který inicioval vznik 
jedné ze svých hospůdek na počátku třicátých 
let. Spolupráce mezi pivovary a nádražími 
nebyla neobvyklá, jak popisuje specialista 
na historii pivovarů Stanislav Musil: „Obecně 
vzato, šlo o výhodnou spolupráci mezi oběma 
zainteresovanými stranami. Po ujednáních 
mezi ČSD a konkrétními pivovary byly v té 
době na vytipovaných nádražích (případně 
zastávkách) s vyšší frekvencí cestujících 

postaveny při hlavních budovách přístavby nebo 
samostatné restaurační objekty. Tyto restaurace 
postavené na pozemcích dráhy byly provozovány 
v režii pivovarů, přičemž dle smluv měly přejít 
do majetku dráhy po několikaletém užívání. 
Období mezi otevřením restaurace a převodem 
objektu byla u jednotlivých stanic různě dlouhá. 
V případě Hostivaře bylo toto období určeno 
na třicet let.“ (z knihy Vůně pražských nádraží, 
2005)

Hospůdka byla otevřena v roce 1931
Hospůdka, dnes pojmenovaná U Hostivařského 
nádraží, byla otevřena v roce 1931, přízemní 
budovu navrhl Ing. arch. Ladislav Suk, stavěla 
se v prostoru zahrady sousedící s nádražím. 
A o výčep se staral pan Gustav Černý. 

Pan hostinský bydlel nedaleko, ve Štěrboholské 
230, nebyl však hostivařský rodák. Pocházel 
z Uhříněvsi, kde se narodil roku 1883. Máme 
doloženo, že hostinský Gustav Černý měl 

Nenápadný hostinec postavil v Hostivaři 
velkopopovický pivovar roku 1931
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ve dvacátých letech hostinec v Petrovicích, 
pravděpodobně se jedná o stejného výčepního. 
Figuruje v sokolském sporu z března roku 
1922, kdy byl pro „nepřátelské a hrubé chování 
proti jednotě“ ze Sokola vyloučen, o čemž však 
nemáme bližších zpráv. Pro nás je podstatnější, 
že 3. února 1931 požádal pražský magistrát 
o povolení otevřít na hostivařském nádraží 
hostinec, kteréžto žádosti bylo 19. srpna téhož 
roku vyhověno. Konkrétně pan Černý směl vést 
živnost hostinskou a výčepnickou s právem:
1. podávati pokrmy,
2. čepovati pivo, víno a víno ovocné,
3.  čepovati a v drobném prodávati pálené nápoje 

lihové vyjímajíc kořalku,
4.  podávati kávu, čokoládu, čaj a jiné teplé nápoje 

a občerstvení,
5. míti dovolené hry.

A dále povolení upřesňovalo: „Výčep pálených 
lihových nápojů smí se provozovati jen 
pohromadě s ostatními těmito oprávněními, 
současně a v těchže místnostech jako tato 

Karel Engel, Vladimír Hrabánek, Rudolf Hrušínský 
při natáčení filmu Pozor, vizita! (1981)

Číšník Bedrna pacifikuje hosta Hrušínského 
ve filmu Pozor, vizita! Vzadu u výčepu stojí 
hostinský Pohlreich

O podnik se léta starali manželé 
Vlasta a Zdeněk Pohlreichovi

Nádraží i restaurace přesně před 
půlstoletím (1968)

Nádražní hostinec je v současnosti třetí 
nejdéle fungující hostivařská hospůdka

Pohled na železnici před 
postavením restaurace

oprávnění a nikoli také výhradně nebo převážně 
v jedné z těchto místností.“ Jak už bylo 
řečeno, za hostincem stál pivovar z Velkých 
Popovic, takže právě jeho pivo se zde podávalo. 
Z dobových smluv vyplývá, že se po schválení 
koncese stavělo rychle (dost možná již před 
jejím udělením) a otevíralo se již na podzim 1931. 
Od roku 1936 směla hospůdka navíc využívat 
i venkovních prostorů pro restaurační zahrádku, 
a nádraží dokonce svolilo k užívání své prádelny.

Združstevnění podniku
Pan Černý hospůdku vedl dlouho, jeho jméno 
ve smlouvách figuruje ještě při znárodnění, 
resp. združstevnění podniku (převedení pod 
Družstvo cestující veřejnosti) k datu 23. ledna 
1950. Panu hostinskému bylo vyměřeno roční 
nájemné 3 927,50 korun, odvozené z jeho tržeb 
za poslední rok. Zároveň Československé 
dráhy navrhly změnu původní dohody 
a budovu restaurace od pivovaru odkoupily 
za 45 000 korun.

V osmdesátých letech zde jako výčepní 
působil pan Pohlreich, otec známého kuchaře 
a autora televizních show. Můžeme jej dokonce 
vidět ve filmu, protože se zde v roce 1981 
natáčela část filmu Pozor, vizita! Právě zde 
Rudolf Hrušínský popíjí spolu s Vladimírem 
Hrabánkem, Zdeňkem Srstkou a dalšími, 
než si pro něj přijede Josef Somr a Rudolf 
Hrušínský ml. Za pípou stojí pan Pohlreich, 
zatímco půllitry roznáší herec Vlastimil Bedrna.

Nádražní hospůdka tak funguje stále, čtrnáct 
let jí zbývá do dovršení kulaté stovky. Mění 
se jen značka piva, donedávna se zde 
čepovala českobudějovická piva Samson 
a Budvar, v roce 2010 je vystřídal smíchovský 
Staropramen a v posledních měsících jím 
spravovaná značka Braník.
  Lukáš Berný
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Jak to bývalo a bývá, i dnešní doba generuje 
jistý stupeň kontroverze. Například politicky 
nestabilní situace v zahraničí a naše rozdílné 
reakce na ni. Honba v zaměstnání za zisky 
nadnárodních korporací. Nemožnost nalézt 
čas zastavit se, zamyslet. Jen tak se pokochat 
krásou barev podzimu, potěšit se s rodinou 
a přáteli nad časem přicházejících Vánoc. 

Zdá se však, že přibývá lidí, kteří si uvědomují, 
že zaměstnání a shon nebo vysedávání dětí 
u počítačů, případně s chytrým telefonem 
není správné ani z hlediska fyziologického 
a sociologického, ani není vhodné pro pohybový 
aparát. 

S možnou odpovědí, chcete-li návrhem nebo 
prezentací, přichází oddíl HPZ karate, člen SKIF 
(Shotokan Karate International Federation), který 
bude 16. prosince hostit první ročník soutěže 
karate s celorepublikovou účastí SKIF Prague 
Open 2018. Připravili jsme si pro vás rozhovor 
s trenérem HPZ karate panem Davidem Sirovým.

Říkáte, že váš oddíl karate je členem SKIF, co to 
znamená?
Abych odpověděl strukturovaně, musím, 
s dovolením, zajít trochu do historie. Karate má 
několik stylů, které se od sebe liší v principech 
technik. Náš oddíl vyučuje styl Šótókan, který 
zavedl japonský mistr Gičin Funakoši. Jeho žák 
Hirokazu Kanazawa založil právě SKIF, jehož 
částí se stal po úvaze i oddíl HPZ karate. Členství 
ve SKIF umožňuje všem žákům a učitelům 
navštěvovat semináře právě těch japonských 
mistrů, kteří jsou následovníky originálního 
stylu, a získat tak znalosti, jak se říká, přímo 
ze zdroje, od garantů stylu. V České republice 
totiž není jiný garant stylu Šótókan než SKIF 
nebo JKA. Nicméně SKIF disponuje kontakty 
na žáky samotného zakladatele stylu, organizuje 
pravidelné semináře s těmito mistry, dnes již 
osmdesátiletými pány s 9. až 10. danem, a také 
vynikajícími trenéry, kteří se řídí zásadami 
karate-do. Proto, po zralé úvaze, přešel náš 
oddíl pod patronát této autority, a bude tak mít 
možnost předávat svým žákům její umění v čiré 
a původní podobě. To bylo ostatně vždycky mým 
cílem. Nakonec většina moderních kontaktních 
bojových umění využívá původní principy karate. 

Karate-do? To zní trochu mysticky. Neznamená 
to „cesta prázdné ruky“?
Ano, znamená a děkuji za tento dotaz. Karate-do 
je svou podstatou životní filozofie, a kdo se jeho 
učením, podtrhuji učením, nejen cvičením, zabývá 

skif Prague oPen 
2018 

a myslí to vážně, řídí se jeho principy. Aby to 
nevyznělo jako nějaké sektářství, principy karate 
vycházejí ze samurajských ctností a předností, dá 
se říci, že je lze přirovnat k evropskému rytířství. 
Předávání a vymáhání těchto principů nebývá 
snadné, obzvláště u některých dětí, které mívají 
falešný pocit nezranitelnosti a všemocnosti, 
obvykle podporovaný rodiči. Dovolíte krátkou 
odbočku směrem k mému oddílu? 

Prosím.
Jsem hrdý na to, že mohu říct, že v našem oddíle 
takové děti nejsou. Drobné kázeňské nedostatky 
společně snadno urovnáme. Jak svým dětem 
říkám (všechny své cvičence považuji za své 
děti), já nejsem učitel základní školy, ke mně 
chodit můžeš, ale také nemusíš. Malí chlapci 
i děvčata jsou od toho, aby byli rošťáci, když mají 
volno, ale jakmile je trénink, stanou se z nich 
samurajové – vojáci poslušní a vznešení. 

Toho dosahujeme přátelstvím, vzájemnou 
podporou, týmovým duchem a uznáváním 
autority. V karate neplatí sociální rozdíly, jen to, 
co člověk umí. Skutečnost, že si člověk i v takto 
mladém věku uvědomí, že je součást celku, 
z něj následně vychová vynikající a skromnou 
individualitu, která se nakonec vždy a v každém 
projeví. Jde jen o to, jak trenér a učitel 
dokáže s těmito osobnostmi pracovat. My se 
na samotném počátku učíme dvě věci, které si 
občas musíme zopakovat: 1. nežalujeme na sebe 
a 2. přiznáváme se ke svým prohřeškům. Říkám 
svým dětem, že sebeošklivější pravda je tisíckrát 
krásnější než ta nejhezčí lež. Dnes má oddíl přes 
40 členů. 

Takové učení přece nelze zvládat v jedné 
tréninkové jednotce, neřku-li v jednom člověku. 
Je třeba nějaké zvláštní kvalifikace? Musíte mít 
jako trenér černý pásek?
Odpověď na vaši otázku lze postavit do úrovně 
principu jin – jang, jakým je život sám, tedy 
„ano i ne“. Ale abych odpověděl lépe, jak jsem 
již říkal, učíme se týmové práci a nikdo, včetně 
mé maličkosti, nemá patent na rozum nebo 
na cokoliv. Nejsem sám. Okolo mě jsou lidé, 
kterých si nesmírně vážím, a to z různých oborů 
(manažeři, lékaři, zdravotníci, policisté, dopravci, 
specialisté IT i studenti). Hezké je to, že dva 
z mých kolegů jsou mí bývalí žáci, dnes dospělí 
lidé. Jinak mezi své kolegy řadím nejen některé 
rodiče svých současných žáků, ale hlavně svou 
manželku, syna a také dceru, která je prakticky 
původcem tohoto všeho. 

Co se týče kvalifikace, zde tvrdím jednoznačně 
ano. Trenér musí být vzdělaný. Náš školský 
systém i Český svaz karate na toto pamatuje 
a nastavuje trenérské třídy od IV. po I. Trenér, 
který tvrdí, že dělá karate 40 let a nikdo mu 

nebude nic vykládat, je pravděpodobně nejen 
špatný trenér, ale také pyšný člověk, který 
s karate-do nemá mnoho společného. Učíme 
se neustále, a jak prohlásil mistr Funakoši: 
„Učení karate je celý život.“ Dobrý trenér 
by měl ovládat alespoň základy fyziologie, 
anatomie, pedagogiky, psychologie, zásady 
výživy a sportovní trénink jako takový. Dobrý 
trenér musí rozumět tomu, co se děje v lidském 
organismu a v jakém věku, aby jej podporoval 
a zdokonaloval, ne zničil. Co se týče technického 
stupně, tedy černého pásu, je vhodné dosáhnout 
určité úrovně, ale není to podmínkou. Viděl jsem 
dobré trenéry s hnědými pásy a naopak i špatné 
trenéry s vysokými dany. 

Co to znamená dan?
Dan je mistrovský stupeň. Škála začíná na 1. danu 
a končí na 10. danu. Dany jsou udělovány na 
základě zkoušek, a to až do 5. danu. Vyšší stupně 
poté na základě zásluh o karate. Například kolik 
jste vycvičili danů, vyhráli nebo zorganizovali 
soutěží, zda jste analyzovali vědecky aplikovatelné 
postupy, napsali knihu a podobně. Prostě 
za zásluhy o karate. Do 5. danu se skládají zkoušky. 

A Vy máte kolikátý?
Jestli dovolíte, zodpovím tuto otázku později. 
Ale domnívám se, že svou kariéru ukončím 
maximálně na 7. danu, pokud jej dosáhnu.

Proč ne ten nejvyšší?
Protože jsem přesvědčen o tom, že nám 
nepřísluší. Takto vysoké stupně mívají mistři, 

David Sirový
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většinou japonského původu, kteří šíří karate 
po celém světě. V České republice o nikom 
takovém nevím, ale to nic neznamená. I u nás 
jsou mistři s vysokými stupni dan, kteří například 
jezdí rozhodovat na mezinárodní utkání nebo 
připravují českou reprezentaci. 

A Vy jste jaký trenér, kam byste se zařadil? 
A kde učíte? Zaměřujete se jen na děti, nebo 
i dospělé? Co vše je můžete naučit?
Jaký jsem trenér? Nevědomý… Ten, který se 
od svých žáků, mistrů a lektorů ještě musí mnoho 
naučit. Jinak cvičíme v pondělí a ve středu 
v ZŠ Hornoměcholupská. Cvičím primárně děti 
a plánuji dělat semináře pro seniory (spíše 
formou prezentace než aktivní účasti), zaměřuji 
se většinou na nejzranitelnější skupiny. Poslední 
dobou se objevují žádosti ze strany rodičů, zda 
bych neučil něco také je. V tomto duchu budu 
otvírat v budoucnu kurz, jen musím vymyslet 
vhodné místo, neboť škola mi toto neumožní. 
A systém výuky ponechám zřejmě na úrovni 
sebeobrany, kondičního cvičení a posílení ducha.

Do které třídy jako trenér patříte a jaký máte 
pás?
Jsem trenér II. třídy a aktuálně navštěvuji UK, 
Fakultu tělesné výchovy a sportu, kde studuji 
druhým rokem trenérskou I. třídu. 
Ptala jste se na můj technický stupeň. Chystal 
jsem se na 5. dan, mám však 4. nebo 2. dan. 

Jak to myslíte?
Japonský mistr Takei Ogawa mi udělil 
po úspěšné zkoušce 4. dan a ten mi náleží. 
Mistři SKIF, tedy ti, kteří dohlížejí na garanci 
stylu Šótókan, tento stupeň neuznávají, protože 
pan Ogawa je garant jiného stylu, a proto budu 
opakovat 3. a 4. dan a teprve poté budu smět 
požádat o zkoušky na 5. dan. 

To asi není snadné. 
Karate se člověk učí celý život. Přeji si, aby to 
takto chápali všichni trenéři, ale zde nebudu 
přehnaný optimista. Od roku 1989, kdy jsem 
s karate začal, jsem měl možnost pár lidí poznat. 
Mohu říct, že každý, kdo dosáhne vyššího 
technického stupně v karate, bývá dobrý člověk, 
který je přínosem pro společnost. Jsou bohužel 
i výjimky. Těch je ale mizivá menšina a bývá 
často brzy odhalena. 

V prosinci zde v Hostivaři bude velká 
událost, pořádáte turnaj SKIF Prague Open 
2018, co k tomu můžete říct? Je to akce jen 
pro závodníky, nebo bude přístupná i pro 
veřejnost? Bude se vybírat nějaké vstupné?
Ano, toto je prakticky vyvrcholení každého 
oddílu, když může uspořádat celorepublikovou 
soutěž. Mimochodem, osobně udělám vše pro 
to, aby do budoucna SKIF Prague Open mělo 

mezinárodní účast a aby 
tato soutěž získala 
postupně na významu. 
Na soutěž se mohou 
přijít podívat všichni, 
kdo mají zájem, a to 
zdarma. Jediné, co musí 
udělat, je dodržovat 
pravidla, tedy vstupovat, 
jen kde je povoleno, 
a nenarušovat průběh 
soutěže. Pokud bude 
někdo chtít fotografovat, 
musí mít na zřeteli, že se 
zde nacházejí také děti, 
jejichž rodiče si nemusí 
přát, aby foto jejich 
dítěte bylo umístěno 
někde na sociálních 
veřejných sítích. 

SKIF Prague Open bude soutěž jak kata 
(cvičení předem daných sestav), tak kata team 
(kde tři karatisté cvičí synchronně sestavu 
jako jeden muž) i kumite (souboj karatistů 
dle přísných pravidel). Rozdělení je podle 
věku, váhy a kategorií technických stupňů. 
Soutěže karate se za ta léta pořádání staly 
poměrně sofistikovanou záležitostí. Jako jeden 
z mnoha trenérů jsem rád, že se karate dostalo 
na olympiádu. 

Jestli smím, rád bych využil této příležitosti 
a pozval obyvatele Prahy 15, aby se přišli podívat 
do sportovní haly UK v Hostivaři. Může to být 
příjemné zpestření všedního odpoledne. Třeba 
zde najdou inspiraci pro sebe nebo své dítě a dají 
jej v budoucnu na karate. 

Myslíte k Vám? 
Myslím kamkoli, kde je dobrý a zkušený trenér. 
Já karate sloužím a už na tom nic měnit nebudu. 
Mezi trenéry karate by neměla existovat 
konkurence, ale spolupráce. Domnívám se, že 
je naším posláním šířit toto umění a vzdělávat 
a vychovávat naše žáky. Karate nikdy nebylo 
zamýšleno jako business a nemělo by jím být, ale 
to je asi už jen přání několika nadšenců. I sem 
se postupně a potajmu vkrádá konzum. Ale ne 
ke mně… 

Říkal jste, že Vaše dcera je prakticky původcem 
tohoto všeho, a co vlastně znamená zkratka 
HPZ?
Teď jste zasáhla maličko citlivou oblast. Nevím, 
jestli bych o tom měl takto veřejně mluvit. Ale 
nakonec jsem říkal, že sloužím karate, a tím 
vlastně i lidem, kteří se o něj zajímají. V roce 
2009, po smrti mého učitele karate Ing. Jiřího 
Fuchse, který byl jedním ze zakladatelů karate 
v České republice, a po mnohých zraněních 

jsem dospěl do jistého stupně vyhoření. Pan 
Fuchs mi byl nejen učitelem, ale také otcem, 
který mě na podzim svého života přijal za svého 
žáka a vlastně mě provázel i civilním životem. 
Jeho smrt mě velmi ranila. Opustil jsem svou 
domovskou členskou základnu TJ Karate 
Praha, kterou založil, a začal jsem se věnovat 
výhradně práci. Nechci se rozepisovat příliš 
o sobě, ten nejdůležitější milník přišel s mou 
tehdy šestiletou dcerkou Terezkou. Jednoho 
dne se mne zeptala: „Tati, ty jsi karatista?“ 
Nevěděl jsem, jak jí odpovědět, a proto jsem 
řekl, že jsem jím byl, načež následovala logická 
dětská otázka: „A proč už nejsi?“, tenkrát pro 
mne a pro HPZ karate s historickým dovětkem: 
„Já bych chtěla umět karate“. Tehdy jsem 
ji začal pomalu v hostivařském lesoparku 
učit. Na podzim svého karatistického života 
jsem se rozhodl pro tento restart a ten se 
nakonec rozšířil o dotaz, zda by rodiče dětí 
v ZŠ Hornoměcholupská, kam chodí i moje 
dcera, měli zájem o otevření školy karate. 
A tak se také v roce 2015 stalo. V roce 2017 
jsem se svými kolegy založil sportovní 
spolek a dnes jsme členové SKIF a pořádáme 
celorepublikovou soutěž. 

A zkratka HPZ? To znamená Harmonie 
Podzimního Zrodu. V období podzimu se 
prakticky odehrály veškeré podstatné události: 
na podzim svého života mne pan Fuchs přijal 
za žáka, na podzim svého karatistického bytí 
jsem byl svou milovanou dcerkou pověřen znovu 
začít a na podzim roku 2015 jsem otevřel školu 
karate. Jak řekl jeden čínský myslitel: „Všichni se 
vrátíme na začátek, kde zhasil plamen svíčku.“ 
Tedy podzim, který vše ukončil, dal všemu opět 
zrození, a utvořil tak harmonii. Odtud název 
HPZ karate. 
  Dana Benešová
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VycHázka Po Praze 15
Dne 26. září jsme podnikli další vycházku. 
Za krásného podzimního odpoledne jsme se 
vydali po našem okolí v Praze 15. Sešlo se nás 
celkem 13. Vyšli jsme si po lesoparku a kochali 
se podzimní krajinou. Došli jsme až k altánu, 
prohlédli jsme si model hradiště Šance (Hostivař) 
v měřítku 1 : 550, který ukazuje možnou podobu 
opevnění a osídlení hradiště v 6.–5. století př. n. l. 
V dubnu 2010 byla otevřena Stezka historii 
Hostivaře, která získala turistickou známku 
a nese název Hradiště Hostivař.

Sešli jsme k přehradě a podél ní došli ke stánku, 
kde jsme se zastavili na malé občerstvení. 
Děkujeme paní Heroutové, která nás celou trasou 
provedla. Prožili jsme hezké odpoledne.

  Milada Froschová

VycHázka do diVoké šárky 

Ve středu 17. října se uskutečnila vycházka 
do Divoké Šárky. Zúčastnilo se nás 14. Dopravili 
jsme se metrem A na Veleslavín a to už bylo 
do Šárky co by kamenem dohodil. Vycházeli jsme 
od nádraží Veleslavín a pokračovali po červené 
značce Šáreckým údolím ke koupališti Džbán. 
Poté jsme po proudu Šáreckého potoka došli 
krásnou podzimní přírodou kolem mlýna 
k zámečku a restauraci Na Jenerálce. Tady 
jsme náš výlet ukončili a rozjeli jsme se ke svým 
domovům. 
  Vlasta Heroutová

obecní sezení 
Pojato netradičně
Baráčníci z Horních Měcholup si na sobotu 
20. října připravili obecní sezení, ale pojaté 
netradičně jako výlet. Vyrazili do královského 
města Kutná Hora. Tam navštívili historické 
památky – stříbrné doly, chrám sv. Barbory, 

turnaj Ve stolním tenise 
Dne 3. listopadu proběhl na rychtě OBHM 
turnaj ve stolním tenise pro mládež do 15 let. 
V kategorii starších žáků se umístil na 1. místě 
Ondra Pavlíček a v kategorii mladších žáků 
a celkovým vítězem se stal Adam Kliment. 
Turnaj proběhl ve sportovním a přátelském 
duchu a s přáním, aby se tento krásný turnaj 

aktiVní senioři baráčníci

Skvělá vycházka to byla i díky 
nádhernému počasí

Návštěva stříbrných dolů

Účastníci turnaje pořádaného baráčníky 
Horních Měcholup

Podzim se už několik let na Křesťanském 
gymnáziu nese v duchu kurzů – začíná se 
adaptačními kurzy pro primy a pokračuje se 
tzv. Class Spirity pro tercie. Co mají všechny 
kurzy společného?

Rozhodně je to místo konání, účel a letos to bylo 
kupodivu i počasí. Všechny třídy na kurzy opět 
odjely do Mozolova s cílem zažít něco nového. 
U prim to nebylo složité – žáci těchto tříd přišli 
do úplně nového kolektivu, na novou školu 
a na kurz jeli s učiteli, které také příliš neznali. 

Tercie už tak nezkušené nebyly, ale přesto se 
vedoucí kurzu pokusili pomocí různých aktivit 
navodit situace, do kterých se žáci běžně 
nedostávají. A podle zpětné vazby na konci obou 
kurzů a podle nadšení, s nímž se žáci do plnění 
úkolů pouštěli, lze soudit, že snaha nebyla marná. 
K tomu všemu pomáhalo i počasí, které se letos 
mimořádně povedlo a díky němuž mohli žáci 
trávit většinu času venku v krásné přírodě. 

  Pavla Kroupová,
 Křesťanské gymnázium

Podzim 
V ducHu kurzů

zase opakoval. Doprovázející rodiče dětí se mohli 
zároveň seznámit s činností měcholupských 
baráčníků. 
  MR

Vlašský dvůr, kostel Nanebevzetí panny Marie 
a sv. Jana Křtitele a nakonec kostnici. Poté jsme 
odjeli do pivovarské restaurace do Kostelce nad 
Černými lesy, kde jsme měli připravenou večeři, 
a pak jsme si zazpívali s harmonikou. Před večeří 
nás náš rychtář seznámil s průběhem činnosti 
naší obce a s akcemi, které nás čekají do konce 
roku. Všem se to líbilo a určitě si takové sezení 
zopakujeme.
  LZ
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Tento měsíc byl velmi kulturně bohatý – 
sportovní soutěž „O zlatou koblihu“ s hudebním 
vystoupením kapely Kotrba či koncert zpěváka 
Drupiho v hotelu Olšanka. Dále se členky klubu 
zapojily do bohulibé činnosti pletení ponožek 
pro klienty DZR a SOJ. Jindra Voříšková, která 
má na starosti komunitní zahradu v DPS, si 
připravila krásné dopoledne s mezigeneračním 
setkáním dětí z MŠ Milánská a seniorů. Společně 
s Komunitním centrem Praha 15 jsme uspořádali 
oslavu 100 let od vzniku Československa a také 
pan Vízner se zpěvačkou nám připravili nádherné 
odpoledne plné šansonů.

Největší akcí se ale stala oslava 100 let od vzniku 
Československé republiky. Konala se 16. října 
na zahradě DPS Janovská. Program slavnostně 
zahájila ředitelka CSOP Praha 15 PhDr. Monika 
Válková. Přišel nás také navštívit pan starosta 
Milan Wenzl s paní místostarostkou Mudr. Janou 
Trkovou. Přijeli i členové seniorského klubu 
z Kutné hory, kterých se naši senioři nemohli 
dočkat. Společně s PhDr. Alenou Hudcovou jsme 
si oprášili vědomosti z historie naší republiky. 
Oku neuvěřitelně lahodila módní přehlídka 
Střední průmyslové školy oděvní z Holešovic, 
která byla tematicky rozdělena do čtyř částí. 
Inspiraci našli žákyně a žáci této školy v období 
první republiky – ve filmech a v kostýmech 
tehdejších hereckých hvězd, dále v 60. letech 
a nakonec hýřili všemi barvami v oblecích 
z éry diska. Všechny tyto oděvy vzešly z jejich 
šikovných rukou. Bylo vidět, že je vedou ti 
nejlepší profesoři a profesorky, my jsme poznali 
paní Ing. Ivetu Hacsiovou. Budeme jim držet 
palce, aby jejich zlaté řemeslo ještě dlouho 
pokračovalo.

boHatý Program 
V dPs

A koho jiného na takovouto příležitost pozvat 
než úžasnou herečku a báječného člověka, paní 
Zdenku Procházkovou, která se osobně znala 
s bratry Čapky a doba T. G. Masaryka jí byla 
blízká. Srdečně děkujeme za čas, který nám svým 
vyprávěním věnovala. 

Nechyběly ani dětičky z folklorního souboru 
Lučinka a tematicky jsme zakončili hudbou 
30., 40. a 50. let s vokální skupinou The 
Witchcraft. 

Jsme velmi vděčni všem, kteří se na akci podíleli, 
objevili jsme v našich řadách i nový moderátorský 
talent, paní Renatu Petránkovou, vedoucí terénní 
pečovatelské služby. Všem zaměstnancům 
velice děkujeme za jejich pomoc a pořadatelské 
firmě, která celou akci zaštiťovala, za perfektně 
odvedenou práci. Nebýt však projektu „Táhneme 
za jeden provaz“, o který se zasloužila naše 
paní ředitelka PhDr. Monika Válková, ani by se 
takovéto akce konat nemohly. A to si v našem 
klubu uvědomujeme a velmi si toho vážíme. 
  Gábina Chytrá 
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Naše tělocvična se nachází mezi golfovým 
hřištěm Hostivař a fotbalovým hřištěm SK Horní 
Měcholupy. Přesná adresa je U Golfu 300, Praha 
Horní Měcholupy. Jsme nejdéle působící klub 
v Praze 10, který sídlí v malé tělocvičně v Horních 
Měcholupech. Díky tomu je pro naše cvičence 
každý trénink veden v rodinné atmosféře. Náš 
oddíl se účastní závodů na mezinárodní úrovni 
v kategorii kumite (zápas).

Cvičenci jsou rozděleni do čtyř skupin podle 
věku a zkušeností (nábor, skupina B, starší žáci 
a závodníci). Jako každý sportovní klub i my 
pořádáme pro naše cvičence různá soustředění. 

Tento rok jsme již podruhé navštívili rekreační 
středisko Blaník, které se nachází necelé 4 km 
od známé hory Blaník. Středisko je vybaveno 
několika tělocvičnami, bazény, volejbalovým 
hřištěm, dětským hřištěm a pingpongovým 
stolem. Rozhodně se tedy nemůže stát, že by se 
některý z našich cvičenců nudil.

Dále pořádáme zimní soustředění v Krušných 
horách nedaleko ski areálu Klínovec, kde si 
především se skupinou závodníků užíváme 
zimy na lyžích či snowboardech. Chodíme 
na celodenní výlety až za české hranice a nesmí 
chybět ani koupání v teplém bazénu.

tj karate club 
Horní měcHoluPy
se PředstaVuje

Fotografie ze zimního soustředění 2018, 
vrchol Klínovce

Fotografie z letního soustředění 
v rekreačním středisku Blaník. Cvičenci 
se začínají učit jednu z mistrovských 
kata (sestav) Usu

Náš klub je specifický díky akcím, které 
v průběhu roku pořádáme. Jednou takovou 
oblíbenou je například 62 zápasů za 62 minut, 
kdy se v tělocvičně sejdou všichni členové 
našeho oddílu a bez jakékoli pauzy se zápasí 
s dalšími členy. Je to skvělá příležitost, kdy se 
skupiny promísí a poznají se s jinými. 

Další výzvou je předvánoční celodenní trénink. 
Jak už název napovídá, jedná se o celodenní 
trénink v naší tělocvičně. Děti si zacvičí, předají 
dárky, večer se společně podívají na film 
a nakonec „dojo“ přespí.
 
Přejeme všem krásné dny.

  Daniel Černohorský,
 Karate club Horní Měcholupy

Oddíl našich závodníků se zúčastnil 
mezinárodní soutěže v Ústí nad Labem, kde 
byly zastoupeny týmy z Ukrajiny, Slovenska, 
Polska a samozřejmě i od nás z Česka

www.karatemecholupy.cz
FB: Karate club Horní Měcholupy
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13. a 14. října zahájilo loutkové Divadélko Frydolín Sokola Hostivař 
svou další sezonu 16. Hostivařskou loutkárnou, víkendem plným 
loutkových pohádek a výtvarných dílniček s Domem UM.

Na letošní ročník bylo poprvé pozváno divadlo T 601, které vzniklo 
z iniciativy studentů KALD (katedry alternativního a loutkového 
divadla) DAMU při zkoušení pouliční pohádky, kterou hráli v autě 
Trabant 601 (odtud název souboru). V sobotu přijeli bez trabanta 
(ten se již rozpadl), ale s kouzelným představením Tajemství jabloně 
o malé Andy, které je smutno, že nemá žádnou babičku. Nakonec se 
však holčičce její babička objeví ve větvích oblíbené jabloně. Dokonce 
i s kouzelnou kabelkou, z níž vyčaruje vše, co je potřeba. 
Druhé představení Kocour v botách zahrál soubor Divoloď (divadlo, 
které jsme znali pod názvem Divadélko Máma a Táta). Představení se 
nakonec hrálo venku pod lípou před Švehlovou sokolovnou, protože 
bylo krásné slunečné počasí. Opět akční pohádka, zahraná s velkým 
nasazením pouze jedním loutkohercem.

16. ročník PřeHlídky 
HostiVařská loutkárna 

Další ročník Hostivařské loutkárny se velmi povedl a díky 
krásnému počasí mohl proběhnout částečně venku

Výroba loutek

V neděli domácí Divadélko Frydolín 
předvedlo pohádku O draku 
Baziliškovi, kterého přemohl svou 
chytrostí mlynářský chasník 
Nebojsa, a tím zachránil princeznu 
i celé království. 

Na závěr Eva Hrušková se svým 
synem Zdeňkem Rohlíčkem zavedla 
diváky do Pověstí českých aneb 
Pohádek pod Řípem. Tak mohli 
všichni zhlédnout příběhy praotce 
Čecha, kněžny Libuše a silného 
Bivoje, ale i drama Ctirada a Šárky, 
doplněné písničkami Zdeňka 
Bartáka.

Na každý den si Dům UM připravil 
dílničku zaměřenou na výrobu 
loutek. V sobotu si mohly děti 
vyrobit loutku z papírového 
kornoutku a v neděli krásné 
ponožkové maňásky.
  red
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PLAVECKÁ ŠKOLA 
MB PLAVÁČEK

✔  bazén se slanou 
vodou

✔  výuka plavání dětí 
od 6 měsíců do 6 let

✔ individuální výuka
✔ víkendový pronájem

T: 603 935 585, www.plavani.com
Milánská 311 (Na Vartě), Praha 10 - H. Měcholupy

inzerce

ADVENT
PROGRAM

Veronské náměstí,
Horní Měcholupy 
Moderuje Miriam Chytilová 

Mikulášové 

TOP mažoretky Praha 

Ohnivá šamanská show 
Jolana Szajewská, Roberto Caporali
Rozsvícení stromku

Muzikálová revue
vystoupí Jakub Procházka, Lucie Rosičková, Jan Jech 

16.00 – 18.00 
Radek Žalud 

Vystoupení dětí ze ZŠ a MŠ

Vystoupení dětí ze ZŠ a MŠ

TK Calipso
TOP mažoretky Praha 
Elektrická show – Kouzelník OHM
Rozsvícení stromku

Muzikálová revue
vystoupí Jakub Procházka, Lucie Rosičková, Jan Jech 

2. 12. 2018

16.00 – 18.00 

Slavnostní koncert souboru
16.00 – 18.00 

Hřiště při ulici Chudenická,
Hostivař
Moderuje Miriam Chytilová 

9. 12. 2018

Kostel Stětí sv. Jana Křtitele, 
ul. Domkářská - Hostivař 

16. 12. 2018

MUSICA PRO SANCTA CECILIA
Průvod světel (trasa cca 500 m)

Rozsvícení stromku v areálu
farnosti za doprovodu pěveckého
sboru ZŠ Hostivař
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České mše vánoční  
 

 
 

v katedrále sv. Víta, Václava a Vojtěcha na Pražském hradě,  
pod záštitou kardinála 

 
  

 
 
 
 
 

 
 

20. prosince 2018 v 19 hodin 
 

účinkují žáci, rodiče, učitelé ZUŠ Hostivař,  
hosté ze zahraničních partnerských škol,  

Hostivařský komorní orchestr ZUŠ,                                                                                                                         
pěvecké sbory Canto Carso, Jasoň, RadHost,                                                                            

studentky Akademie umění a kultury pro seniory, 
 
 

soprán – Milada Jirglová, alt – Lucie Valentová, 
tenor – Václav Barth, bas – Martin Vodrážka, 

 

  diriguje Pavel Trojan 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

Jakuba  Jana     Ryby  

Základní umělecká škola Praha 10 – Hostivař, 
Hlavní město Praha, Arcibiskupství pražské  

a 
Městská část Praha 15, 

vás zvou na koncertní provedení 

arcibiskupa pražského a primase českého 
      a 

 Milana Wenzla 
 

Ochranný svaz autorský  

Mons. Dominika Duky O P 

starosty MČ Praha 15 



DOPISY
Pomozte nám splnit 
349 přání dětem 
z dětských domovů.
Děkujeme vám a přejeme 
šťastné Vánoce

Vánoční setkání 
s Hankou Kynychovou
SOBOTA 1. 12. OD 14 HODIN

Vystoupí děti z dětských domovů 
zapojené do projektu Hejbejte se 
a zpívejte s Hankou Kynychovou. 
Nebudou chybět známé tváře 
a osobnosti, které projekt 
podporují.

19. 11. až 18. 12.
denně

od 10.00 do 20.00 hodin


